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Protokół Nr 44 

z obrad czterdziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 30.03.2022r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 17:05. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 14 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

Skład Rady Miejskiej w Więcborku: 14 radnych, w związku z wygaśnięciem mandatu 

radnego. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Poseł na Sejm RP       - Iwona Kozłowska 
5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

6. w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

7. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Joanna Soja - Tońska 

8. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

9. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

10. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

11. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Lida 

 

 

W I części obrad uczestniczyli Starosta Powiatu Sępoleńskiego p. Jarosław Tadych oraz 

Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2021r. 

10. Informacja Dyrektora MGOK na temat realizacji zadań w roku 2021 i prezentacja 

planowanych przedsięwzięć na rok 2022. 

11. Przyjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia na rzecz 

rozwoju „Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej Powiatu Sępoleńskiego. 

12. Przyjecie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na okres 

od 01.04.2022r. – 31.12.2025r. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. 

15. Przyjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2022 roku. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet dla sołtysów. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego, podatku leśnego oraz opłaty od posiadania psów, określenia inkasentów i 

terminów wpłaty pobranych przez inkasentów podatków oraz wynagrodzenia dla 

inkasentów. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Więcbork. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zakończenie. 

 

Do przedłożonego porządku obrad Burmistrz Więcborka zaproponował wprowadzenie 

autopoprawki w postaci ujęcia, jako punktu 11 „Przyjęcia uchwały w sprawie określenia 

zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po dokonanej zmianie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół z XLIII sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. 
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Zapytała, czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie 

zgłoszono, więc poddano Protokół pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

11.03.2022r. – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska wraz  

z Burmistrzem Więcborka uczestniczyła w spotkaniu z Sołtysami, z terenu gminy Więcbork  

w ramach obchodów „Dnia Sołtysa” /miejsce: Restauracja „Pod Koroną” w Więcborku/. 

18.03.2022r. – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Lida 

uczestniczyła w obchodach Gminnego Dnia Kobiet Pań z Gminnego Koła Gospodyń 

Wiejskich z terenu gminy Więcbork /miejsce: Sala Bankietowa w Więcborku/ 

19.03.2022r. – udział Przewodniczącej RM w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym członków  

Ochotniczej Straży Pożarnej w Więcborku za rok 2021 /miejsce: Restauracja „Pomorzanka” 

w Więcborku/. 

20.03.2022r. – udział w Koncercie pn. „Razem dla Ukrainy z Nutką Pomagania” w Miejsko-

Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. W ramach tej imprezy odbyło się spotkanie  

z Ukraińcami przebywającymi na terenie gminy Więcbork w związku z działaniami 

wojennymi, jakie prowadzone są na terenie tego państwa, a celem było wyrażenie gestu 

poparcia  i solidarności z Narodem Ukraińskim oraz wsparcie działań logistycznych  

i pomocowych w Ukrainie. 

25.03.2022r. – udział w sesji Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. Podczas obrad wręczone 

zostały nagrody Starosty Sępoleńskiego „Złoty Klucz Przedsiębiorczości”, a laureatem tej 

nagrody została Firma SBN z Runowa Krajeńskiego. Tego samego dnia zaprezentowano 

laureatów – trzy firmy z terenu powiatu sępoleńskiego w ramach konkursów dla 

przedsiębiorców: Gabi - Bis „Przedsiębiorcy Kujaw i Pomorza”, a Ronet i Wyroby Betonowe 

„Wiktorii”. 

29.03.2022r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

3.03.2022r. – spotkanie organizacyjne dotyczące działań pomocowych dla uchodźców  

z terenu Ukrainy /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

4.03.2022r. – udział w Konferencji samorządowców powiatu sępoleńskiego, podczas której 

przekazano najważniejsze informacje dla mieszkańców, dotyczące organizowanej pomocy dla 

Ukraińców, konferencja odbyła się na sali sesyjnej Powiatu Sępoleńskiego. Następnie 
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Burmistrz wziął udział w wideokonferencji z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim, dotyczącej 

Ukrainy. 

 

7.03.2022r. – udział w spotkaniu z projektantem Centrum Pomocy Rodzinie w Miejsko-

Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Więcborku. Następnie Burmistrz uczestniczył  

w wideokonferencji - Nadzwyczajnym Forum Samorządowym Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, zorganizowanym przez Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

p. Piotra Całbeckiego w temacie Ukrainy. Tego samego dnia odbyła się również 

wideokonferencja z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim dotycząca Ukrainy.  

 

8.03.2022r. – udział w posiedzeniu Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 

związanego z wydarzeniami na Ukrainie. 

 

9.03.2022r. – udział w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 

związanego z wydarzeniami na Ukrainie. 

 

10.03.2022r. – spotkanie z Urbanistą współpracującym z Gminą Więcbork, w sprawie 

aktualnych przepisów obowiązujących ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym Gminy Więcbork /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

 

11.03.2022r. – udział w wideokonferencji z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim, dotyczącej 

Ukrainy. W tym samym dniu Burmistrz uczestniczył w Zgromadzeniu Miast Polskich: 

pierwsza część odbyła się w sposób zdalny, online oraz w obchodach Gminnego Dnia 

Sołtysa, podczas których złożył podziękowania, za ich działalność, aktywność i 

zaangażowanie na rzecz mieszkańców sołectw naszej gminy /miejsce: restauracja „pod 

Koroną” w Więcborku/. 

 

12.03.2022r. – udział w otwarciu turnieju charytatywnego na rzecz chorych dzieci: Jasia  

i Błażejka w Krajna Arena w Sępólnie Krajeńskim oraz w Walnym Zebraniu Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Zakrzewku /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Zakrzewek/. 

 

15.03.2022r. – udział w spotkaniu z przedstawicielami „Wód Polskich”, w sprawie tzw. 

„rowu klarynowskiego”. W tym spotkaniu udział wzięli między innymi przedstawiciele 

Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku, Powiatowej Spółki Wodnej w Łobżenicy, 

przedstawiciele Urzędu Miejskiego w Łobżenicy, Kierownik Referatu Rolnictwa /…/ Urzędu 

Miejskiego w Więcborku, Sołtys Sołectwa Borzyszkowo oraz zainteresowani rolnicy. 

Podczas spotkania spisano protokół, strony zaakceptowały pewne ustalenia i należy mieć 

nadzieję, że ich wspólna realizacja pozwoli rozwiązać problem zalewanych gruntów rolnych. 

W tym dniu Burmistrz odbył również wideokonferencję z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim 

dotyczącą Ukrainy.   

 

16.03.2022r. – udział w kolejnej wideokonferencji z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim oraz  

w posiedzeniu Konwentu Powiatu Sępoleńskiego. Tematy poruszone podczas spotkania 

dotyczyły remontów i tzw. inwestycji chodnikowych przy drogach powiatowych, jak również 

kwestia pomocy humanitarnej dla uchodźców z Ukrainy /miejsce: gabinet Starosty 

Sępoleńskiego w Sępólnie Krajeńskim/. 

 

18.03.2022r. – udział w posiedzeniu Rady Decyzyjnej Lokalnej Grupy działania „Nasza 

Krajna”, podczas którego oceniono wnioski w naborze na rozpoczęcie działalności 

gospodarczej /miejsce: siedziba LGD w Sępólnie Krajeńskim/. Następnie Burmistrz wziął 

udział w Gminnych obchodach Dnia Kobiet w Sali Bankietowej w Więcborku. 
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19.03.2022r. – udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Więcborku / miejsce Restauracja „Pomorzanka” w Więcborku/. 

 

20.03.2022r. – udział w koncercie „Razem dla Ukrainy” zorganizowanym przez Miejsko-

Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku, wespół z innymi organizacjami, które również  

w sposób charytatywny włączyły się we wsparcie osób, które ucierpiały w wyniku wojny na 

Ukrainie. 

 

22.03.2022r. – udział w wideokonferencji z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim w temacie 

Ukrainy. 

 

23.03.2022r. - udział w wideokonferencji z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim w temacie 

Ukrainy. W tym dniu Burmistrz wziął także udział w spotkaniu dotyczącym użytkowania 

nieruchomości Gminy Więcbork w lasku miejskim. W spotkaniu udział wziął Druh Jerzy 

Gębara Komendant Chorągwi Kujawsko-Pomorskiej Harcerstwa Polskiego, Druh Danuta 

Słoma Komendant Hufca w Tucholi, Druh Kacper Sosnowski Komendant szczepu 

Więcborskich Drużyn Harcerskich, a także p. Kazimierz Wilczyński Prezes Kurkowego 

Bractwa Strzeleckiego w Więcborku i p. Romuald Adamski Wiceprezes Kurkowego Bractwa 

Strzeleckiego w Więcborku i Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski.  

W kwestii będącej przedmiotem spotkania, udało się wypracować konsensus i w niedalekiej 

przyszłości zostaną podpisane stosowne umowy. Zgodnie z tym, o czym informował 

wcześniej, Związek Harcerstwa Polskiego chciałby zostać głównym najemcą nieruchomości  

w lasku miejskim, gdyż chce tam zainwestować swoje środki /miejsce: gabinet Burmistrza 

Więcborka/. Następnie Burmistrz uczestniczył w Kujawsko-Pomorskich obchodach Dnia 

Solidarności z Ukrainą na Placu Jana Pawła II w Więcborku oraz podpisał akt notarialny,  

w ramach, którego Gmina Więcbork nabyła nieodpłatnie od KOWR grunty, które  

w przyszłości Stanowic będą dojazd do gminnych działek budowlanych.  

 

25.03.2022r. – udział w sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego Podczas obrad wręczone zostały 

nagrody Starosty Sępoleńskiego „Złoty Klucz Przedsiębiorczości”, a laureatem tej nagrody 

została Firma SBN z Runowa Krajeńskiego. Tego samego dnia zaprezentowano laureatów – 

trzy firmy z terenu powiatu sępoleńskiego w ramach konkursów dla przedsiębiorców: Gabi- 

Bis „Przedsiębiorcy Kujaw i Pomorza”, a Ronet i Wyroby Betonowe „Wiktorii”. Tego 

samego dnia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Więcborku /miejsce: biuro Przewodniczącej RM w Więcborku/. 

26.03.2022r. – udział w Walnym Zebraniu Członków Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Runowie Krajeńskim /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Runowo Krajeńskie/.  

28.03.2022r. – spotkanie z Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 

Tematy poruszone na spotkaniu, to miedzy innymi, zakończona rekrutacja do Klubu 

Dziecięcego, przedszkoli oraz klas I szkół podstawowych z terenu gminy Więcbork. 

29.03.2022r. -  udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych /miejsce: Centrum 

Aktywności Seniora w Więcborku/.  

Informacje dodatkowe - przetargi: 

16.03.2022r. – otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym na zadanie: „Budowa 

ogólnodostępnego boiska wielofunkcyjnego oraz niezbędnej infrastruktury przy Szkole 

Podstawowej w Sypniewie”. Na ten cel Gmina Więcbork zabezpieczyła w budżecie kwotę 
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niespełna 1.400.000,00 zł. Na zadnie wpłynęło pięć ofert, wszystkie były poniżej 

oszacowanej wartości zadania. Najniższa oferta wpłynęła na kwotę: 918.810,00 zł od Firmy 

ElSIK Spółka z o. o. z Żukowa. Obecnie procedura jest na etapie weryfikacji dokumentów  

i najprawdopodobniej w I połowie kwietnia powinna zostać podpisana umowa z wykonawcą 

zadania.  

30.03.2022r. – zostanie ogłoszony przetarg, dotyczący przebudowy i budowy drogi relacji 

Runowo Krajeńskie – Puszcza oraz ulicy Dworcowej w Więcborku. Jest to bardzo duże 

zadanie inwestycyjne o wartości ponad 10.000.000,00 zł. Jeżeli wszystko przebiegnie 

pomyślnie również w połowie kwietnia, znane będą kwestie dotyczące złożonych ofert na to 

zadanie. 

Zarówno projekt dotyczący budowy boiska wielofunkcyjnego, jak również zadanie dotyczące 

przebudowy i budowy drogi w Runowo Krajeńskie Puszcza oraz ulicy Dworcowej uzyskały 

finansowanie z Funduszu Inwestycji Strategicznych w ramach Programu „Polski Ład” 

obsługiwanego przez Bank Gospodarstwa Krajowego. 

 

Informacje dodatkowe – pomoc dla Ukrainy: 

 

Wszystkie jednostki, które mogą realizować czynności pomocowe dla Ukrainy  

i uchodźców z terenu tego państwa, są mocno zaangażowane w różnych aspektach tego 

wsparcia. Burmistrz wyraził słowa uznania i dumy w odniesieniu do form i przejawów ww. 

pomocy i sposobu zaopiekowania się osobami, które przybyły na teren gminy Więcbork  

w związku z działaniami zbrojnymi toczącymi się na Ukrainie. W Gminie wyznaczeni zostali 

koordynatorzy ds. pomocy humanitarnej oraz lokowania Ukraińców na terenie naszej gminy 

Więcbork. Na dzień dzisiejszy na terenie gminy Więcbork przebywają łącznie 94 osoby, które 

mieszkają u osób prywatnych, w tym: 41 kobiet, 50 dzieci i 3 mężczyzn oraz 3 osoby 

ulokowane w Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku. Wszystkie procedury, które 

powinny zostać wdrożone, zostały uruchomione. Temat wydawania nr PESEL już został 

zrealizowany. Burmistrz podziękował wszystkim instytucjom, pracownikom instytucji, którzy 

angażują się w pomoc na rzecz Ukrainy oraz mieszkańcom, który w tym trudnym momencie, 

zdają egzamin z solidarności i wsparcia dla tego narodu, a także okazują chęć pomocy  

i wielkie serce dla jej obywateli, przybyłych na teren gminy Więcbork w związku ze zbrojną 

napaścią Rosji na jej terytorium.   

 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski 

 

Odpowiedzi na interpelacje radnych dostępne są do wglądu na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej Gminy Więcbork w zakładce „Rada Miejska – Interpelacje  

i Zapytania Radnych kadencji 2018-2023” 

 

 

W tej części obrad Przewodnicząca RM poprosiła obecnego na sali Starostę Powiatu 

Sępoleńskiego o ustosunkowanie się do interpelacji dotyczących dróg powiatowych. 

 

Radna Natasza Ksobiak po przedłożeniu przez Burmistrza odpowiedzi na złożoną 

interpelację poprosiła Starostę o uszczegółowienie pewnych kwestii. Wniosła  

o doprecyzowanie, czy wspomniana w odpowiedzi na jej interpelację inwestycja z roku 2011, 

dotycząca nawierzchni drogi przy Alei 600-lecia w Więcborku, obejmowała stricte teren przy 

Ośrodku Szkolno-Wychowawczym oraz, jaki przedział czasowy miał na myśli Pan Starosta w 

odniesieniu do zabezpieczenia środków na realizację zadania przy ww. Placówce ujmując to 
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określeniem „w najbliższym czasie”. Radna chciał też, aby Starosta wskazał konkretnie, na 

jakim etapie są działania zmierzające do pozyskania środków zewnętrznych na przedmiotową 

inwestycję, a także czy w tej materii rozważano wsparcie z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Przewodnicząca RM udzieliła głosu Staroście Powiatu Sępoleńskiego p. Jarosławowi 

Tadych. 

 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego sprostował, że w odpowiedzi na interpelację złożoną przez 

Przewodniczącą RM w Więcborku w grudniu 2021r. wskazał, że będzie obecny na jednej  

z najbliższych sesji, zatem nie wie skąd stwierdzenie, że miał być obecny na sesji w dniu  

2 marca 2022r., tym bardziej, że dzień przed wspomnianą sesją informował Burmistrza, że  

z uwagi na sytuację na granicy wschodniej i tematami narzuconymi przez Urząd Wojewódzki 

nie będzie mógł być na niej obecny. Kontynuując wypowiedź w pierwszej kolejności odniósł 

się do grudniowej interpelacji Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku. Stwierdził, że 

właścicielem dwóch świątecznych bombek jest Powiat nie Gmina Sępólno Krajeńskie, zatem 

nie jest to tak, że Powiat zakupił te ozdoby dla Gminy Sępólno. Po świętach wróciły do 

magazynu Powiatu i będą do dyspozycji w roku bieżącym, a jaka będzie decyzja, co do ich 

ekspozycji w stosownym czasie taka informacja zostanie przekazana. Jeżeli chodzi  

o współfinansowanie przez samorządy tworzące powiat zadań typu: inwestycje powiatowe, 

transport publiczny, działania związane z przeciwdziałaniem COVID. W przypadku 

inwestycji powiatowych, współfinansowanie odbywa się zgodnie z wcześniejszymi 

ustaleniami przyjętymi na Konwencie, a w tej kadencji dotyczy to inwestycji drogowych.  

W przypadku inwestycji dużych, takich jak droga w Nowym Dworze finansowanie odbywa 

się w proporcji 50%/50%, natomiast w kwestii inwestycji „chodnikowych” obowiązuje 

porozumienie zawarte jeszcze przez jego poprzedników (rok 2007) i na dzień dzisiejszy nikt 

tych określonych wówczas zasad nie zmienił. Transport publiczny nie jest zadaniem 

powiatowym, równie dobrze taki transport na swoim terenie może prowadzić Gmina: 

Więcbork, Sośno, Kamień Krajeński, Sępólno Krajeńskie i być organizatorem transportu 

publicznego. Na Konwencie ustalono wspólnie, że liderem organizowanego transportu  

publicznego na terenie powiatu sępoleńskiego będzie Powiat Sępoleński. Konsekwencją tego 

rozwiązania są uchwały wywoływane przez poszczególne Gminy w sprawie dotacji. Powiat, 

jako lider, składa wniosek w tej kwestii do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, rozlicza 

środki z dotacji oraz weryfikuje dokumentację przedkładaną, co miesiąc przez PKS Chojnice.  

Dotacja, o której mowa, była kontrolowana przez Najwyższą Izbę Kontroli za ubiegły rok i jej 

wyniki nie wskazują na żadne nieprawidłowości. Sytuacja w transporcie publicznym nie jest 

idealna, bo trudno sprostać wszystkim oczekiwaniom mieszkańców, ale poprawiły 

komunikację. Starosta wyraził nadzieję, że Burmistrz Więcborka przekazuje wszystkie 

informacje z spotkań Konwentu, gdzie przekazywane są sprawozdania, jak wygląda sytuacja 

na poszczególnych liniach transportu publicznego. W większości na tych liniach „przewożone 

jest powietrze”, a za to nikt nie chce płacić. W obecnym czasie każdy z samorządów 

skrupulatnie liczy pieniądze, bo tych jest mało i nie może pozwolić sobie na ich 

marnotrawienie. Dlatego też poszczególne linie transportu publicznego są na bieżąco 

monitorowane i poddawane analizie rentowności, względnie modyfikowane na słuszne 

sugestie przewoźnika lub mieszkańców. Trudno zmieniać cokolwiek w trakcie trwania 

umowy, czy rozstrzygania konkursu. Z tym należy czekać do ogłoszenia kolejnego konkursu 

ogłaszanego przez Wojewodę. Na dzień dzisiejszy jest 12 linii autobusowych, a było 16 – na 

cztery komercyjne linie nie można pozyskać dofinansowania. W przypadku ww. 12 linii 

autobusowych przyjęto, że celem nadrzędnym, będzie dowóz uczniów do szkół 

ponadpodstawowych na terenie powiatu. Z tych 12 linii 4 są tylko plus, reszta jest na minus, 

ale są utrzymywane, bo przyjmuje się założenie, że za jakiś czas obłożenie na tych trasach 

będzie większe. Ponadto umowa z PKS Chojnice obejmuje okres dziesięciu miesięcy, a okres, 
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kiedy młodzież nie jeździ do szkół - okres wakacyjny, pozostaje jedynie linia wahadłowa 

Więcbork- Sępólno Krajeńskie, Sępólno Krajeńskie-Więcbork.  Linia Bydgoszcz – Kamień 

Krajeński po wielu staraniach powróciła i na dziś jest zapewnienie nowego dyrektora PKS, że 

ta linia nadal będzie funkcjonować, a być może nawet będzie wydłużona i będzie to odcinek 

Bydgoszcz-Chojnice. Decyzja w tej sprawie ma zapaść w ciągu dwóch najbliższych miesięcy. 

Działania związane z przeciwdziałaniem COVID-19 tj. punkt szczepień powszechnych  

i punkt wymazowy driver-thru, to również nie zadanie Powiatu, które zostało mu przypisane 

w wyniku wspólnie wypracowanego stanowiska na Konwencie Samorządowców Powiatu 

Sępoleńskiego. Uznano, bowiem, że ta lokalizacja będzie dogodna dla wszystkich 

mieszkańców powiatu. To zadanie również było współfinansowane przez pięć samorządów 

tworzących powiat. Ukłony należą się wszystkim samorządom, że ta współpraca  

i porozumienie układa się tak pozytywnie. Obecnie, z uwagi na niską ilość zachorowań, punkt 

driver thru w Sępólnie Krajeńskim został zlikwidowany, a punkt wymazowy działa przy 

Szpitalu Powiatowym w Więcborku pn-pt w godz. od 9:00-11:00.  Kończąc tą część 

wypowiedzi podziękował radnym za jednomyślność i przekazywanie środków na zadania 

realizowane dla dobra wszystkich mieszkańców powiatu, bo razem zawsze można więcej 

zdziałać. Wątek dotyczący riposty na stwierdzenie Przewodniczącej RM w Więcborku cyt.: 

„Więcbork jest ta jednostka, która przez lata dofinansowywała przedsięwzięcia inwestycyjne 

Powiatu w największym procencie, chodzi głownie o drogi” – koniec cytatu, Starosta 

Powiatu zobrazował na przygotowanym diagramie – prezentacji graficznej ukazującej udział 

poszczególnych gmin powiatu w zadaniach realizowanych przez Powiat z przypisaniem 

kosztu na mieszkańca danej gminy w latach 2014-2021. 

 

Prezentacja Graficzna stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu na 

stornie BIP Gminy Więcbork oraz w biurze RM w Więcborku/    

 

Słowa Przewodniczącej RM w Więcborku ujęte w interpelacji, a dotyczące poszanowania 

praw wszystkich mieszkańców tworzących jednostkę samorządu terytorialnego, jaką jest 

powiat sępoleński, Starosta zinterpretował, jako życzenie skierowane do Zarządu Powiatu. 

Zapewnił, że wszyscy władni tym się kierują, bo po to są żeby te prawa respektować. Niestety 

pojawiają się różne okoliczności, kiedy wszyscy włodarze powiatu, urzędy marszałkowskie  

wojewódzkie, a także Rząd, nie są w stanie zadowolić wszystkich. Życzyłby sobie  

i pozostałym, aby uwarunkowania były tak sprzyjające, aby sprostać oczekiwaniom 

mieszkańców. 

 

Przewodnicząca RM zabierając głos stwierdziła, że Panowie Starostowie bardzo 

napracowali się przygotowując zestawienia graficzne, ale z pewnymi oczywistymi faktami 

trudno dyskutować i nie sposób przypisywać ich tylko mieszkańcom Więcborka. Nie jest 

winą mieszkańców Więcborka, że akurat na ich terenie jest Szpital, czy Dom Pomocy 

Społecznej. Przedstawione inwestycje kubaturowe przedstawione w zestawieniu i przeliczone 

na mieszkańca nie są ujęte sprawiedliwie mając na względzie to, że jeżeli np. w gminie 

Kamień Krajeński nie ma inwestycji kubaturowych, to przeliczenie na mieszkańca wyjdzie 

zupełnie inaczej niż tam, gdzie one są. Pozwoliła też przytoczyć słowa Starosty, które 

znalazły się w artykule lokalnego tygodnika cyt.: „Chciałbym też podziękować samorządowi, 

który też na pomaga, czy to w inwestycjach, czy w transporcie publicznym i w wielu innych 

działaniach” – koniec cytatu, aby podkreślić, że niesprawiedliwe jest to, że podziękowania 

skierowane zostały wobec jednego samorząd, a należały się wszystkim. Tak, jak sam Starosta 

powiedział, samorząd Powiatu Sępoleńskiego tworzą cztery gminy: Gmina Więcbork, Gmina 

Sośno, Gmina Sępólno Krajeńskie i Gmina Kamień Krajeński. Przedstawione inwestycje, to 

wszystko zadania wykonane na mieniu Powiatu Sępoleńskiego. Prosiła o sprecyzowanie ile 

Powiat dołożył środków do inwestycji wykonanych na terenie gminy Więcbork inwestycji 

stricte gminnych.  
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A był taki wniosek?- Starosta Powiatu Sępoleńskiego. 

 

Nie, ja tylko pytam – Przewodnicząca RM. 

 

Nie było wniosku, więc …- Starosta Powiatu Sępoleńskiego. 

 

Nie rozumiem argumentacji tej argumentacji, która został tu przedstawiona. Poczuliśmy się 

skrzywdzeni i moja interpelacja miała to uświadomić. Tylko ja złożyłam taką interpelację, ale 

z rozmów z pozostałymi samorządowcami wynika, że też poczuli się urażeni. Tylko Sępólno 

zostało w ten sposób wyróżnione. Ja również przygotowałam sobie tabelę od 2018 – 2021r.– 

Przewodnicząca RM. 

 

Gmina Więcbork w ramach dotacji przekazała Powiatowi kwotę 2.159.568,94 zł. Czy to jest 

mało? To nie jest mało. Jeżeli jest cokolwiek robione, my przychylamy się do wszystkich 

wniosków, czy to jest transport publiczny, czy driver thru, budowa chodników i różne inne 

rzeczy, bo rozumiemy, że te rzeczy nie zostaną zrealizowane w inny sposób, jeżeli Gmina 

Więcbork do nich nie dołoży i dokładamy nie mają, co do tego w ogóle wątpliwości. Jeżeli 

jednak dzieje się taka sytuacja, że jest wyróżniony jeden samorząd, a pozostałe nie, to ja  

i moich w tej chwili 13 kolegów i koleżanek wybrani jesteśmy przez mieszkańców po to, 

żeby wskazywać, że to jest niesprawiedliwe. Możemy tu pokazać milion tabelek i to nie 

będzie miało kompletnie żadnego przełożenia. Chciałabym, aby wtedy, kiedy się dziękuje, 

dziękować wszystkim równo. Tak, jak się po równo składamy, tak proszę żeby Starosta 

dziękował za to, co jest robione wspólnie – mówiła Przewodnicząca RM. 

 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego stwierdził, że nie jest „duchem świętym”, żeby z treści 

interpelacji wywnioskować, co Przewodnicząca miała na myśli pisząc to, co napisała. Jeżeli 

Przewodnicząca mówi, że jej oburzenie nie jest jednostkowe, nie zgadzam się na takie 

traktowanie innych samorządów. 

 

Tak, nie zgadzam się – stwierdziła Przewodnicząca RM.  

 

Pisze to Pani w drugim akapicie, ale nie wiem czy odnosi się to do drugiego akapitu, czy 

odnosi się Pani do wielu innych rzeczy z zakresu współpracy – Starosta Powiatu 

Sępoleńskiego. 

 

Odnoszę się do mieszkańców gminy Więcbork, żeby byli tak samo traktowani, jak 

mieszkańcy samorządu Sępólna Krajeńskiego. Takie było moje założenie i zostało w tej 

chwili wyjaśnione Panu Staroście – odparła Przewodnicząca RM. 

 

Uważam, że nie zostało wyjaśnione w tej interpelacji, natomiast na przyszłość proszę pisać 

dokładnie. Jedno zdanie więcej napisać, żeby nie było takiej sytuacji jak teraz ma miejsce, że 

ja mam się domyślać, o co Pani chodziło w tym piśmie. Czy pani mówi to w kwestii bombek, 

czy w kwestii wszystkich zdań, które są toczone na terenie całego powiatu, czy gminy 

Więcbork. Jeżeli ktoś zarzuca, że mieszkańcy nie są traktowani równo, to patrząc na to 

zestawienie myślę, że jest jasny obraz, że mieszkańcy gminy Więcbork, jak i każdej innej,  

w zależności od tego, kto ile ma dróg i budynków kubaturowych zyskuje. Zestawienie 

pokazuje, jakie są środki przekazywane, jakie inwestycje realizowane na terenie 

poszczególnych gmin z uwzględnieniem gminy Więcbork, bo dzisiaj podkreślamy gminę 

Więcbork. Dwie malutkie bombki, kupione za parę tysięcy złotych miałyby pokłócić i skłócić 

samorządy. Jeżeli to miałoby być powodem, a przedstawione zestawienie nie miałoby być 

brane pod uwagę, to przepraszam. Pani Przewodnicząca i radni mają prawo przedstawiać, że 
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jest to dla Was ważniejsza informacja niż udostępnione dane załącznika graficznego. Taką 

decyzję ja podjąłem, zresztą później dyskutowano o tym na Zarządzie. Ktoś decyzję 

podejmuje, ktoś za decyzję odpowiada. Natomiast myślę, że mamy tyle problemów  

w samorządach, iż dyskutowanie czety miesiące na temat bombek… Pani wybaczy. Są inne 

ważne rzeczy, chociażby drogi, czy chociażby to, co zgłaszają radne tj. problem Szkoły 

Specjalnej Nr 2, czy dróg w Jastrzębcu, to są problemy, które trzeba rozwiązywać. Spłycanie 

tematu do dwóch bombek, no to poziom samorządu jest wyższy niż to. Oczywiście przyjmuje 

to, jako wyraz rozczarowania, niezadowolenia, natomiast problemów mamy dużo, dużo 

więcej – mówił Starosta Powiatu Sępoleńskiego. 

        

Radny Jan Antczak powiedział, że na posiedzeniu Komisji połączonych RM w dniu 

poprzedzającym sesję, poruszany był temat Gminnej Spółki Wodnej. Jej przedstawiciel 

wskazał, że do Powiatu Sępoleńskiego zostało wystosowane pismo o pomoc finansową. Taką 

pomoc finansowa otrzymała Spółka Wodna z Sępólna natomiast GSW z Więcborka takiego 

wsparcia nie uzyskała. Osobiście jest tym faktem zbulwersowany. Nawiązując do interpelacji 

złożonej przez Przewodniczącą RM w Więcborku i jej powyższej wypowiedzi radny 

stwierdził, że Rada Miejska w Więcborku ma bardzo dobrą Przewodniczącą, której niczego 

nie można zarzucić. Bardzo się cieszy, że walczy ona w imieniu całej Rady i mieszkańców 

gminy Więcbork. Dziwią go nieco słowa Starosty, Przewodnicząca RM dba o dobro 

mieszkańców gminy Więcbork, nikt nie chce niczego zabierać gminie Sępólno. Zawsze 

jednak był zdania, że Sępólno ma dwa budżety, bo oprócz swojego na jej terenie jest też 

siedziba Powiatu i tym zyskuje więcej niż pozostałe samorządy wchodzące w skład Powiatu. 

 

Radny Stanisław Wegner uważał, że winą Więcborka i ościennych gmin jest w ogóle 

powstanie tego powiatu. Jest to Powiat słaby wyprzedający swój majątek.  Radny czuł się 

obrażony wypowiedzią Starosty „w kwestii bombek”. Poza tym z przekazu wynika, że gmina 

jest odpowiedzialna, bo ma na swoim terenie szkoły i szpital, chociaż korzystają z nich 

wszystkie ościenne gminy. Całe to przedstawione wyliczenie jest śmieszne. Jako 

przedstawiciel swojego pokolenia czyje się pokrzywdzony prowadzoną od lat polityką. 

Pamięta lata 60 - te i 70-te, kiedy w Więcborku powstał jeden blok w Sępólnie wybudowano 

ich dziesięć. Polityka jest, jaka jest i od lat się nie zmieniła. Nie chciałby nazwać po imieniu 

tego, co Starosta robi z radnych. 

 

Śmiem twierdzić, że przekaz jest różny, wiedza jest różna naszych mieszkańców, dlatego 

jeżeli tylko mam okazję mówię dużo i przekazuję fakty. Może kogoś to nie interesować, ale 

uważam, że wiele rzeczy powinno dojść do mieszkańców i do Państwa również, żeby mieć 

wiedze na temat, jakie są decyzje podejmowane na Konwentach, ponieważ któryś raz przekaz 

jest różny, nie jest on dokładny. Niech nie mówi Pan, że sobie z Was kpię, czy cokolwiek 

innego. Uważam, że nie powiedziałem nic takiego, żeby kogokolwiek obrazić. Jeżeli mnie się 

atakuje, to ja mam ten czas, o który prosiłem, żeby wyjaśnić i odnieść się do wszystkich 

rzeczy. Możecie się z tym Państwo zgadzać, lub nie. Traktuje poważnie każdą radę i każdego 

radnego – mówił Starosta Powiatu Sępoleńskiego. Odnosząc się do stwierdzenia, że radny 

Wegner był i jest przeciwnikiem małych powiatów Starosta zauważył, że nie on go tworzył. 

Wszyscy o to zabiegali, bo Powiat, to wiele instytucji powiatowych i około powiatowych  

i zatrudnionych w nich ludzi. Gdyby gminy zostały przyłączone do innych powiatów, to 

myśli, że nie byłoby tych wszystkich instytucji. Trudno powiedzieć, czy byłby Szpital, Zakład 

Ubezpieczeń Społecznych, Urząd Skarbowy, Domy Dziecka, zatem o to, co jest należy dbać. 

W kwestii dotowania spółek wodnych, Starosta poprosił o zabranie głosu przez Wicestarostę 

Powiatu.  

 

Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego włączając się w dyskusję powiedział, że Powiat 

Sępoleński do żadnej ze spółek nie dołożył ani złotówki z prostej przyczyny, jaką jest 
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wdrożony program naprawczy. W takiej sytuacji nie ma możliwości prawnej udzielenia 

takiego dofinansowania. Niemniej jest szereg innych działań, które prowadzi Powiat, ale nie 

wie czy jest to czas i miejsce, żeby o nich mówić. Taka okazja będzie na najbliższej Radzie 

Zatrudnienia. Jak też wiadomo, Powiatowy Urząd Pracy w Sępólnie finansuje spółki wodne i 

to w znaczących kwotach, w tym również Gminną Spółkę Wodną z Więcborka. Kontynuując 

wypowiedź Wicestarosta przypomniał, że przez trzy kadencje był Burmistrzem, a następnie 

członkiem Zarządu i ma dość dużą wiedzę na temat tworzenia struktur Powiatu. Pozwolił 

sobie zauważyć, że być może gdyby nie utworzenie Powiatu Sępoleńskiego dziś Szpitala  

w Więcborku, by nie było. Jest tez mu przykro, gdyż w okresie kadencji, kiedy pełni funkcję 

Wicestarosty od 2014r. na majątek powiatowy zostały skierowane w formie inwestycji 

następujące kwoty. Gminna Sępólno – 22.000.000,00 zł, gmina Więcbork prawie 

44.000.000,00 zł, gmina kamień Krajeński – 5.000.000,00 zł, gmina Sośno – 25.000.000,00 

zł. Pytał, czy ma czuć się winny, że na majątek powiatowy na terenie gminy Więcbork 

wpłynęła najwyższa kwota? 

 

 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego pozostając w temacie finansowania spółek wodnych 

wskazał, że tak jak podał to Wicestarosta, Powiat z uwagi na program naprawczy nie może 

przekazywać środków ww. instytucjom. Wyjaśnił, że rok temu odbyło się spotkanie  

z wszystkimi spółkami wodnymi, na którym chciano wypracować pewien model współpracy. 

Na tym spotkaniu ustalono, że zanim podjęte zostaną jakiekolwiek decyzje, każda gminna 

spółek dokona weryfikacji, a następnie przekaże informację Dyrektorowi Zarządu 

Drogowego w Sępólnie Krajeńskim, gdzie wzdłuż dróg powiatowych umieszczone są 

urządzenia melioracyjne. Gmina Spółka w Więcborku zadziałała w tej sprawie od razu, 

podobnie Spółka Wodna z Sępólna, pozostałe dwie spółki nie przekazały wówczas takiej 

informacji, a uczyniły to dopiero teraz. Dofinansowanie, o którym mowa w przypadku Spółki 

Wodnej z Sępólna dotyczy podpisanego porozumienia z Zarządem Dróg Powiatowym  

w zakresie wykonywania usług na rowach. Takie propozycje były też przez Dyrektora ZDP 

kierowane do pozostałych spółek wodnych z uwagi na fakt, że spółki dysponują różnego 

rodzaju sprzętem. Chęć wykonywania wykaszania zgłosiła też Spółka z Sośna. Dwie 

pozostałe spółki nic takiego nie zaproponowały - nie doszło być może do porozumienia w tej 

sprawie. Zatem spółka z Sępólna i Sośna wykonywały jakieś zadania i miały za to zapłacone, 

natomiast dwie pozostałe jeszcze nie. W kwestii dotyczącej przygotowania danych 

dotyczących urządzeń melioracyjnych w pasie dróg powiatowych, Dyrektor deklarował, że po 

otrzymaniu dokumentacji, dokona stosownej analizy i zorganizuje ponowne spotkanie  

w temacie dalszej współpracy ryczałtowej. Jeżeli Dyrektor ZDP zakończy toczące się 

procedury przetargowe, zorganizuje zapowiadane spotkanie z przedstawicielami spółek 

wodnych i zostaną wypracowane zasady dalszej współpracy.  

 

Przewodnicząca RM wskazała, że radni otrzymali informacje, że Spółka Wodna w Sępólnie 

Krajeńskim, podpisała umowę i od trzech lat otrzymuje dwa razy po 7.000,00 zł z Zarządu 

Dróg Powiatowych. Pełnomocnik Gminnej Spółki Wodnej przekazał, że od trzech lat zabiegał 

o pozyskanie tych środków, ale i ich nie pozyskał. Zatem Spółka Wodna w Sępólnie 

Krajeńskim, jakkolwiek by tego nie nazwać: tytułem zrzutu wód, czy innych wykonywanych 

czynności, jest jedyną spółką na terenie powiatu sępoleńskiego, która od trzech lat otrzymuje 

pieniądze od Zarządu Dróg Powiatowych. 

 

Otrzymuje te pieniądze za wykonywaną usługę. Na spotkaniu rok temu, oprócz prośby  

o sporządzenie i przesłanie dokumentów, o których mowa powyżej, Dyrektor ZDP 

powiedział, że spółki mają sprzęt i mogą skontaktować się z prezesem Spółki Wodnej  

w Sępólnie, żeby dowiedzieć się, jak wygląda współpraca. Po tym spotkaniu zgłosiła się 

jedynie Spółka z terenu Sośna. Inna formą pomocy dla spółek i mowa tu o niemałych 
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środkach finansowych, jest pomoc z Powiatowego Urzędu Pracy. Starostwo Powiatowe nie 

otrzymuje pieniędzy na spółki wodne, nie ma też takiego paragrafu w swoim budżecie na 

finansowanie spółek. Powiat nadzoruje i rozstrzyga kwestie sporne pomiędzy spółka,  

a „panem kowalskim” z danej miejscowości. Na najbliższym Konwencie Powiatu, na 

początku kwietnia, zostanie podjęty również temat spółek wodnych i obecni będą ich 

przedstawiciele. Myślę, że wypracujemy, jakąś formę dobrej współpracy. Jeżeli powiat 

zakończy program naprawczy, to spółki wodne mają uzyskać pomoc, ale, w jakiej wysokości 

tego nie wie - mówił Starosta Powiatu Sępoleńskiego. Starosta nawiązując do pytań radnej 

Ksobiak stwierdził, że na dzień dzisiejszy nikt nie wie, kiedy pojawią się środki  

i kiedy obiekt /szkoła specjalna w Więcborku/ objęty zostanie modernizacją. Patrząc 

perspektywicznie na możliwość pozyskania środków z Fundusz Inwestycji Strategicznych, to 

Powiat ukierunkował swoje decyzje i plany w tej materii na zadania drogowe. Mowa tu  

o środka w ramach Programu „polski Ład” i Funduszy popegeerowskich. Powiat ma ponad 

280, w samej gminie Więcbork jest ich ponad 60. W dniu sesji ogłoszony zostaje przetarg na 

wykonanie inwestycji w Nowym Dworze. Środki na ten cel, to 12.000.000,00 zł. Na dzień 

dzisiejszy nie wiadomo, czy ta kwota będzie wystarczająca. Przy dzisiejszych cenach emulsji 

i asfaltu, i tendencji zwyżkowej może to wzrosnąć od 30%-50%. Jeżeli w tej chwili jest to 

wartość 12.000.000,00 zł, a za chwilę trzeba będzie dołożyć, to 30 % trudno przewidzieć  

w jaki sposób powiat będzie realizował zaplanowane inwestycje. W ramach „polskiego Ładu” 

złożono wniosek na dwa zadania, których realizacja dotyczy gminy Kamień Krajeński na 

ponad 10.000.000,00 zł i droga Wiśniewka – Lutowo (gmina Sępólno Krajeńskie) kwota 

5.000.000,00 zł. Z Funduszy popegeerowskich powiat wnioskował na dwa zadania: Duża 

Cerkwica – Obkas (gmina Kamień Krajeński), budowa boisk wielofunkcyjnych przy szkołach 

ponadpodstawowych w Więcborku i rozwiązanie problemów komunikacyjnych w ich obrębie 

2.000.000,00 zł. Obiekt przy Alei 600-lecia w Więcborku jest przedmiotem rozmów. Plany 

były takie i są nadal, aby do obiektu wprowadzone zostały wszystkie jednostki powiatowe 

mieszczące się w Więcborku (PCPR, Zespół ds. orzekania o niepełnosprawności). Filia 

Szkoły Nr 2 funkcjonująca w obiekcie, również wymaga działań w kierunku uporządkowania 

pewnych rzeczy. Szacunkowy koszt dostosowania obiektu i infrastruktury zewnętrznej do 

planów starostwa, to koszt raczej przewyższający kwotę 3.000.000,00 zł. Obiekt wymaga 

gruntownej modernizacji i kiedy pojawią się kolejne możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych na ten cel, taki wniosek zostanie złożony. Jakaś koncepcja jest, a w przyszłym 

tygodniu dodatkowo odbędzie się spotkanie z Radą Rodziców i kierownictwem ww. 

Placówki, gdzie omówione zostaną problemy, w tym utrudnienia z dojazdem osób  

z niepełno sprawnościami do Szkoły. Na pewno podjęte zostaną odpowiednie działania w 

celu ułatwienia poruszania się dzieci na wózkach, w zamierzeniach jest też wykonanie 

sposobem gospodarczym parkingu wzdłuż wjazdu na teren przy obiekcie, na Alei 600-lecia. 

Natomiast szybkiej perspektywy na uporządkowanie spraw dotyczących samego obiektu 

raczej nie ma. 

 

Radna Ksobiak przypomniała, że pytała również o inwestycję Powiatu z 2011r., która 

wykonywana była na Alei 600-lecia w Więcborku tzn. czy obejmowała ona także część przy 

obiekcie, w którym znajduje się Szkoła Specjalna. 

 

Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego odpowiedział, że inwestycja była realizowana przez 

zarząd Drogowy w Sępólnie przy udziale środków: Zarządu Dróg Wojewódzkich, Gminy 

Więcbork i Powiatu Sępoleńskiego.  

 

Radna Ksobiak podkreśliła, że nie chodziło jej o finansowanie tej inwestycji, a jedynie  

o doprecyzowanie, czy obejmowała ona określoną cześć Alei 600-lecia. 

 

Nie tam nie była realizowana – Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego. 
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Radna Ksobiak mówiła, że jest jej przykro, jeżeli rodzice dowożący dzieci poruszające się 

na wózkach ponoszą znaczne koszty naprawy sprzętu, który psuje się z uwagi na uszkodzoną 

nawierzchnię dojazdową do Ośrodka. Dlatego też bardzo prosi o pochylenie się nad tym 

problemem. Ostatecznie odcinek drogi, o którym mowa jest niewielki. Prosiłaby zastanowić 

się nad sposobem załatwienia tej sprawy, a tym samym pomóc rodzinom i dzieciom tak, aby 

było im łatwiej. 

 

Mnie nie musi Pani przekonywać do tego, ale możliwości finansowe są, jakie są. Rozumie 

rodziców dzieci, ale też i pracujących i zamieszkujących w obiekcie. Cały czas Powiat czekał 

na możliwości, aby inwestycje na obiekcie wykonać kompleksowo, ale już dziś wiadomo, że 

to się nie uda. Problem wjazdu został przeanalizowany i już wiadomo, jak będzie to 

wykonane - mówił Starosta Powiatu Sępoleńskiego. 

 

Radna Ksobiak nadmieniła, że za jakiś czas pozwoli sobie zapytać Starostę, na jakim etapie 

jest realizacja zadania. 

 

W dalszej części Starosta Powiatu Sępoleńskiego odniósł się do interpelacji radnej Doroty 

Wnuk dotyczącej dróg powiatowych na terenie sołectwa Jastrzębiec. Przekazał, że na dzień 

dzisiejszy nie ma możliwości wykonania asfaltu na wskazanym odcinku i dokończenia 

chodników z uwagi na brak środków finansowych trudno też określić, kiedy konkretnie 

będzie to wykonane. Wypełnianie ubytków w nawierzchni jezdnej na pewno będzie 

wykonywane. Szczegółowa informację od Dyrektora Zarządu Dróg otrzyma zarówno radna, 

jak i Burmistrz. 

 

Radna Dorota Wnuk uznała, że takiej odpowiedzi o braku środków finansowych na 

realizację zadań można było się spodziewać. Cieszy ją jednak fakt, że Starosta powiedział, że 

drogi powiatowe, to ważna sprawa i tym Starostwo, jak najbardziej się zajmuje. Troszkę się 

zdziwiła, że Starostwo nie odpowiada za transport publiczny, ale rozumie, że to kwestia 

dogadywania się pomiędzy samorządami powiatu i ma nadzieję, że w tej kwestii prowadzone 

są szerokie rozmowy. Radna mówiła o drodze z Więcborka do Jastrzębca, ale przez 

Jastrzębiec już nie, następnie z Jastrzębca do Sośna, która była robiona może 40 lata temu, 

choć trudno to tak na prawdę stwierdzić, i o która będzie się upominać.  Zwróciła też uwagę 

na drogę z Więcborka do Wielowicza, która przebiega przez różne drogi i na dziś jest  

w tragicznym stanie, a także wspomniała, że jej interpelacja traktowała również o przepustach 

na odcinku drogi wykonanym po nawałnicy z roku 2017. Przed tym zdarzeniem na odcinku 

drogi ustawione zostały znaki ograniczające prędkość z uwagi na zły stan techniczny 

przepustów drogowych. Jeżeli pieniędzy jest mało, a otrzymuje się je dodatkowo, może warto 

wpierw usunąć przyczynę – naprawić przepusty, a dopiero potem modernizować 

nawierzchnię. W tej chwili przepusty się zarywają, a na nowym odcinku drogi ustawiono 

znaki ograniczające prędkość do 60km/h. Takich absurdów, zdaniem radnej, zdecydowanie 

należałoby unikać na przyszłość. Pieniędzy jest mało i trzeba nimi rozsądnie gospodarować. 

 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego zapewnił, że Dyrektor Zarządu Drogowego podejmuje 

działania w miarę możliwości finansowych. Wracając do wspomnianego wcześniej 

porozumienia z 2007r., dotyczącego inwestycji chodnikowych wykonywanych przy drogach 

powiatowych na terenach gmin stwierdził, że ta opcja się sprawdza. Padł nawet wniosek 

Burmistrza Kamienia o zwiększeniu udziału gmina/powiat z 25.000,00/25.000,00 do 

50.000,00 zł/50.000,00 zł z uwagi na wzrost cen. Wszystkie zadania „chodnikowe” 

realizowane w ramach ww. porozumienia, a konkretnie lokalizacja inwestycji, jest ustalana 

przez ZDP z danym partnerem/gminą. Zadanie w Nowym Dworze, jest dużym zadaniem  

i w tym kontekście pojawiło się pytanie, jak jego realizacja będzie się miała na odcinku,  
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w którym ta droga będzie krzyżowała się z przebiegiem planowanej obwodnicy Więcborka. 

To przecięcie będzie miało na odcinku od lasu p. T do wysokości ogródków działkowych. Na 

wspomnianym odcinku droga nie zostanie przebudowana na szerokość, jaka widnieje  

w projekcie, tylko zostanie położona wylewka 4cm. W tym miejscu również w miejscu, gdzie 

zaplanowana jest ścieżka rowerowa, odcinek ścieżki będzie „piaskowy” utwardzony. Taki 

stan będzie do momentu wybudowania obwodnicy.  

 

Radny Jacek Kabattek nawiązał do inwestycji realizowanej przy drodze powiatowej  

w Zakrzewku. Na dzień dzisiejszy wygląda to tak, jakby zadanie zostało w pewnym 

momencie przerwane i niedokończone. Miejsce jest oznakowane i panuje tam bałagan. Radny 

chciał wiedzieć, kiedy nastąpi zakończenie zadania i ostateczne uporządkowanie terenu. 

 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego wyjaśnił, że to zadanie przerwane zostało z uwagi na 

zmianę warunków atmosferycznych. Na pewno dokończone zostaną prace wykończeniowe, 

które nie były objęte przetargiem, a teren z będzie uporządkowany. Jeżeli chodzi  

o kontynuację budowy chodnika, to tak jak w przypadku Jastrzębca, trudno powiedzieć. 

 

Radna Ksobiak powróciła do swojej interpelacji, prosząc jeszcze o wyjaśnienie rozwiązań 

technicznych, jakie zostały wprowadzone w obrębie Szkoły Specjalnej w zakresie 

wyznaczenia miejsc parkingowych. Odpowiedź, jaka uzyskała, jest dość zawiła i nie bardzo 

rozumie jej zamysł.  

 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego podał, że zarządca tego obiektu postawił te słupki bez 

konsultacji i informowania Powiatu. Natomiast sprawstwo przypisane zostało Członkowi 

Zarządu oraz Staroście, co nie jest prawdą.  

Radny Jan Antczak zwracając się do Poseł RP, p. Iwony Kozłowskiej prosił ją o interwencję 

u Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie przyspieszenia remontu 

nawierzchni przy ul. Wyzwolenia w Więcborku. Stan tej drogi jest tragiczny. Burmistrz 

Więcborka podejmuje liczne działania w tej sprawie, ale chciałby, aby taki głos wsparcia 

sprawy wypłynął również od Pani Poseł. 

 

Poseł RP p. Iwona Kozłowska zapewniła, że cały czas monituje u Marszałka w sprawie dróg 

nr: 241, 243 i 189. Swego czasu zrobiła nawet dokumentację zdjęciową drogi przy  

ul. Wyzwolenia i przedstawiła ją Marszałkowi z komentarzem, że jest to niedopuszczalne, 

żeby tak wyglądała droga wojewódzka przebiegająca przez miasto i nie tylko. Wychodzi na 

to, że drogi powiatowe zaczynają wyglądać lepiej niż drogi wojewódzkie i jest to przykre. 

Cieszy fakt, że jest pozytywna decyzja w sprawie drogi nr 24, bo czas oczekiwania na to był 

bardzo długi i w końcu zmierza to w dobrym kierunku. W najbliższym czasie, o czym przed 

sesją rozmawiała również z Burmistrzem Więcborka, zamierza umówić spotkanie  

z Wicemarszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Zbigniewem Sosnowskim.  

Z Burmistrzem natomiast będzie w stałym kontakcie i będzie też robić wszystko, by 

konsekwentnie udało się doprowadzić do realizacji tej inwestycji. 

 

Radny Andrzej Wenda za zgodą Przewodniczącej RM w tym miejscu złożył interpelacje 

dotyczącą drogi wojewódzkiej nr 189. Nawierzchnia drogi jest w fatalnym stanie  

z mnóstwem ubytków i pozarywanymi poboczami. Mamy z naszego terenu Poseł oraz 

Radnego Sejmiku Wojewódzkiego, a od paru lat mimo częstego zgłaszania problemu, nic się 

nie dzieje. Jadąc tą samą droga po przekroczeniu granic województwa i wjeżdżając na teren 

województwa wielkopolskiego od razu widać różnicę. Jedna droga, dwa zarządy i zupełnie 

inne podejście do zarządzania drogami. Radnemu trudno zrozumieć tą sytuację. Bardzo 

prosił, aby w tej sprawie naciskać właściwe organy, bo bezpieczeństwo uczestników ruchu 

jest bardzo ważne. 
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Poseł RP, p. Iwona Kozłowska przyznała radnemu rację, ale nie przyjęła zarzutu, że nic  

w tej sprawie nie robi. Podkreśliła, że zna sytuację tej oraz pozostałych powyżej 

wymienionych dróg i cały czas są one przedmiotem jej uwagi. Wszystkie otrzymane wnioski i 

prośby dotyczące interwencji są przekazywane. Stosowne pisma w przedmiotowych sprawach 

przesyła oddzielnie do Marszałka, jak i Zarządu Dróg Wojewódzkich. Przesyła wnioski na 

piśmie, aby w tej samej formie uzyskać odpowiedź i móc za jakiś czas do tej odpowiedzi się 

odnieść.  Jest też w stałym kontakcie z Dyrektorem ZDW i przy każdej nadarzającej się okazji 

przekazuje uwagi Marszałkowi Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Jedyne, co może to 

pisać, prosić i czekać na odpowiednią reakcję, podobnie jak radni. Dla niej również brak 

podjęcia odpowiednich działań jest trudny do zrozumienia.  

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos zauważył, że oczywiście daleki jest od negowania 

przedstawionych przez Starostę w zestawieniu danych dotyczących inwestycji realizowanych 

na majątku powiatowym i finansowanych przez Powiat w latach 2014-202. Szacunek za 

przygotowanie tego materiału. Nawiązując do wypowiedzi Starosty w częściach dotyczących 

przekazu, jaki płynie do samorządowców i mieszkańców od włodarzy z odbywanych się 

cyklicznie Konwentów zapewnił, że z jego strony wszystkie istotne i znaczące dla ww. 

informacje są skrupulatnie przekazywane. Co do wskaźników przedłożonych przez Starostę, 

uważał, że inwestycje kubaturowe winny być w tym zestawieniu potraktowane trochę inaczej. 

Przykładem jest Szpital Powiatowy, który akurat zlokalizowany jest od wielu lat  

w Więcborku, a nikt na tą lokalizację nie miał wpływu. Chcąc utrzymać tą placówkę 

medyczną i świadczone przez nią usługi, oczywistym była konieczność inwestowania. 

Posługując się zestawieniem z lat 2007- 2020 przygotowanym przez p. Edwina Eckerta 

wskazał, że jasno z niego wynika, że Gmina Więcbork na przestrzeni obejmującej, ww. lata,  

w największym stopniu partycypowała w inwestycje drogowe na terenie powiatu 

sępoleńskiego. Wówczas ten wkład Gminy Więcbork wynosił 23, 63%, następna gmina 

partycypowała w wysokości 17,66%, kolejna 14,44%, kolejna 12,73%. Gdyby przyjąć, że 

udział Gminy Więcbork wynosiłby tylko 17%, to nie wydałaby na ten cel ponad 400.000,00 

zł.  Nie neguje wyliczonego przez Starostę nakładu wydatkowego na mieszkańca, gdzie na 

mieszkańca gminy Sośno wynosi on 4.972,00 zł, w gminie Więcbork 1.329,00 zł, w gminie 

Sępólno 1.129,00 zł i gminie Kamień 449,00 zł. Jednakże przy analizie tych wartości należy 

mieć świadomość, że gdyby na dzień dzisiejszy nie były zaplanowane do realizacji inwestycje 

w ramach środków z Funduszu Inwestycji Strategicznych /patrz tabele również przedstawiona 

przez Starostę/, to te wydatki kształtowałyby się zupełnie inaczej. W tym układzie 4.477,00 zł 

przypadałoby na mieszkańca gminy Sośno, ale patrząc na to obiektywnie należałoby 

uwzględnić i odliczyć środki z pomocy rządowej, jaka wpłynęła po nawałnicy. Pominięcie 

tego istotnego faktu zamazuje rzeczywisty obraz. W pozostałych gminach: gmina Sępólno: 

972,00 zł na mieszkańca, gmina Kamień: 425,00 zł na mieszkańca i gmina: Więcbork 372,00 

zł. 

 

W odpowiedzi Starosta Powiatu Sępoleńskiego stwierdził, że tabelę, o której wspomniał 

Burmistrz również posiada, ale podał dane za okres, w którym pełni funkcje Starosty. We 

wspomnianym okresie 2007 – 2020 niebyło ujętych wszystkich inwestycji, a jedynie te duże. 

Nie chciałby polemizować z tym, co przedstawił Burmistrz, bo to wszystko jest prawda. Nie 

chciałby wracać też do tego, co Sośno przeżyło w związku z nawałnicą, ale w 1/3 ucierpiała  

z tego powodu również gmina Sępólno Krajeńskie i gmina Kamień Krajeński. Tam też te 

środki po nawałnicowe są ulokowane. Gdyby odjąć w tych trzech przypadkach środki 

nawałnicowe, relacja wyglądałaby zupełnie inaczej. Zestawienie prezentuje wszystko, co 

zostało zrobione w czasie pełnionej przez niego funkcji i funkcji radnego i członka Zarządu 

Powiatu Sępoleńskiego, p. Tomasza Fifielskiego. Dużym szczęściem, w tej tragicznej 

sytuacji, było uzyskanie tych środków pomocowych i możliwość zrobienia tego, co udało się 
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za nie wykonać. Statystykę można układać różnie, ujmując to, co komu pasuje. Wszystko to, 

co zostało zrobione w poszczególnych gminach na mieniu powiatowym zostało 

przedstawione. O inwestycjach kubaturowych można polemizować, ale jego zamiarem było 

pokazanie, że nie inwestuje się tylko w drogi, ale też w inne obiekty na terenach 

poszczególnych gmin oraz środków, jakie zostały w związku z tym przekazane. Powiat 

tworzą cztery gminy, a z dróg powiatowych na ich terenie korzystają wszyscy mieszkańcy 

powiatu, podobnie jak Placówka Opiekuńczo Wychowawcza – Domy Dziecka, do której 

kierowane są też dzieci z całego obszaru powiatu sępoleńskiego. Gminie łatwiej jest pokazać, 

w co konkretnie zainwestowano i zrobiono w danym miejscu, bo dotyczy to tylko obiektów i 

terenów znajdujących się na jej terenie i za środki w ramach swojego budżetu. W powiecie 

jest trudniej, dlatego, że w poszczególnych gminach jest mniej lub więcej majątku 

powiatowego. Potrzeb jest dużo, środków mało, każdy ma swoje uwagi i sugestie. Otwarty 

jest na rozmowy z każdym, a zgłaszane wnioski traktuje z należytą uwagą. 

 

W tej części posiedzenia Starosta Powiatu Sępoleńskiego przekazał także informacje 

dotyczące kwestii pomocowych związanych z uchodźcami z terenu Ukrainy na terenie 

powiatu sępoleńskiego. 

 

Gmina Kamień Krajeński -   53 osoby, 

Gmina Sępólno Krajeńskie - 245 osób, 

Gmina Więcbork  -   92 osoby, 

Gmina Sośno   -   17 osób. 

Łącznie   - 407 osób 

 

Zakwaterowanie u osób prywatnych: 

Gmina Kamień Krajeński -   43 osoby, 

Gmina Sępólno Krajeńskie - 152 osoby, 

Gmina Więcbork  -   89 osób, 

Gmina Sośno   -   17 osób. 

Łącznie   - 301 osób 

 

Zakwaterowane w obiektach zgłoszone przez dany samorząd: 

Gmina Kamień Krajeński -   10 osób (Dom Pomocy Społecznej) 5-cioro dzieci i 5 kobiet, 

Gmina Sępólno Krajeńskie -    93 osoby (Centrum Sportu i Rekreacji), 

Gmina Więcbork  -      3 osoby (Dom Pomocy Społecznej w Suchorączku) 2-je 

dzieci 1 kobieta, 

Gmina Sośno   - brak. 

 

Ogółem wśród przybyłych na teren powiatu jest: 8 mężczyzn; 184 kobiety i 218 dzieci. 

 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego poinformował również, że w dniu poprzedzającym sesję, 

uczestniczył w spotkaniu z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim, gdzie zasygnalizowana został 

potrzeba zabezpieczenia dodatkowych miejsc dla uchodźców w związku z prawdopodobną II 

falą uchodźców z terenu Ukrainy. Mowa jest tu o 250 miejscach minimum. Jest to pilny 

temat, który wymaga przedyskutowania i powzięcia konkretnych decyzji w ramach 

planowanego najbliższego Konwentu Powiatu Sępoleńskiego. Jako samorząd zgłoszono 86 

osób z tego dodatkowych miejsc: gmina Kamień Krajeński zgłosił 15, a ma 29 wolnych, 

gmina Sępólno Krajeńskie ma wolnych 14, a zgłosiło jeszcze 10, gmina Więcbork ma 

wolnych 20, a zgłosiło jeszcze 30, gmina Sośno nie ma wolnych, a zgłosiło 31 osób. Miejsca, 

które mają zostać przygotowane dodatkowo, mają mieć charakter lokum czasowego na 3dni- 

4 dni do tygodnia. Jeżeli chodzi o zbiórki artykułów żywnościowych, higienicznych  

i pozostałych, to są magazyny gminne i powiatowe. Z magazynów gminnych dary 
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przewożone są do magazynów powiatowych. Mieszkańcom należą się słowa podziękowania, 

ponieważ zebrano całego tira darów. Z magazynu powiatowego dary trafiły do magazynu 

wojewódzkiego, skąd przekazane będą do miejsca bliżej granicy wschodniej i dalej na 

Ukrainę. 

Ogółem z 4 samorządów zebrano 20 palet: 

2 palety - odzież i okrycia, 

12 palet - środki higieniczne i środki czystości, 

4 palety - żywność, 

1 paleta - zapałki, baterie, latarki, lampki, świece itp., 

1 paleta - podstawowe środki zabezpieczenia medycznego. 

 

Podziękowania należą się mieszkańcom - darczyńcom oraz wszystkim osobom 

zaangażowanym w kwestie logistyczne. 

Na najbliższym Konwencie Powiatu rozważona zostanie też sprawa utrzymania lub 

czasowego zawieszenia obecnie funkcjonujących magazynów zbiórkowych. 

Do szkół ponadpodstawowych trafiło dziesięcioro młodych ludzi z Ukrainy: 2 osoby do  

w Więcborku i 8 osób do Liceum Ogólnokształcącego w Sępólnie Krajeńskim. Jedna osoba 

po załatwieniu praktyki trafi do ZSP w Sępólnie Krajeńskim. Prawdopodobnie też 1 uczeń 

trafi do Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w Więcborku i jeden do tej Szkoły  

w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Na zakończenie wystąpienia Starosta podziękował za zaproszenie i udostępniony czas. 

Obiecał, że postara się częściej uczestniczyć w sesjach Rady Miejskiej w Więcborku.  

W ostatnim okresie pandemia mocno ograniczyła możliwości w tym zakresie, ale ma 

nadzieję, że ta sytuacja teraz się zmieni. Jeżeli nie będzie mógł być obecny z racji licznych 

obowiązków, na sesji pewno pojawi się Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego. Przy tej okazji 

zapraszał też Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku do uczestnictwa w Konwentach 

Powiatu.  

 

Przewodnicząca RM udzieliła głosu Członkowi Zarządu Powiatu Sępoleńskiego  

p. Tomaszowi Fifielskiemu. Pan Fifielski podał, że na połączonych Komisja Rady Miejskiej 

radni wysłuchali sprawozdania Pełnomocnika Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku za rok 

2021. W swoim wystąpieniu Pełnomocnik p. Adam Zawieja mówił też o braku współpracy  

z Powiatem, odnośnie spotkań w kwestii uzgodnień, które w imieniu Powiatu prowadzi 

Dyrektor Zarządu Drogowego p. Edwin Eckert. W zakresie planowanej współpracy ubolewał, 

że wszystko to tak długo trwa. O tym wielokrotnie rozmawiano na komisjach powiatowych  

i na Zarządzie. Dyrektor ZDP został upoważniony, żeby rozpoznać potrzeby i sprawiedliwie 

rozdzielić pewne środki na wszystkie spółki wodne w powiecie sępoleńskim. Pełnomocnik  

Zarządu GSW z Więcborka ubolewał, że Spółka Wodna z Sępólna ma umowę z ZDP  

z bodajże 2018r., ta współpraca jest określona i sam chciałby taką współpracę mieć, tym 

bardziej, że Spółka z Więcborka, co potwierdził Starosta, przedłożyła szczegółowe 

informacje, gdzie są cieki, przepusty powiatowe itd. i oczekiwał szybszego załatwienia 

sprawy. Dyrektor ZDP czekał aż sprawozdania złoża wszystkie gminy, a w jego ocenie 

powinien określić jakiś konkretny termin i temat powinien zostać definitywnie załatwiony. 

Cieszy go, że będzie w tym temacie spotkanie i prosił Starostę o załatwienie sprawy tak, aby 

te środki się znalazły. Jest 14.000,00 zł, które otrzymuje Spółka z Sępólna i jego zdaniem 

takie środki powinny też znaleźć się dla Spółki w Więcborku. Drugim poruszonym przez  

p. Fifielskiego tematem, była interpelacja radnej Nataszy Ksobiak. Wyjaśnił, że na prośbę 

Wicestarosty przed Komisją spotkali się przed budynkiem, w którym mieści się Ośrodek 

Szkolno-Wychowawczy. Zaproponował w tej materii, aby przed wykonaniem dużej 

inwestycji z udziałem środków zewnętrznych, sposobem gospodarczym doprowadzić do tego, 

aby powstały tam miejsca parkingowe. Prosiłby przy pracach wykorzystać GSW  
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w Więcborku, ale Starosta i Wicestarosta zaproponowali, żeby wykonawstwem zajął się 

Zarząd Drogowy w Sępólnie.  W tym, co zostało zrealizowane w przedmiotowym zadaniu, 

zbiegły się dwie koncepcje, które nie wniosły niczego, a wręcz pogarszają całą sytuację. 

Zwrócił się, zatem do Starosty, aby udał się na miejsce obejrzał stan faktyczny i jak 

najszybciej zarządził usunięcie słupków i wykonanie miejsc postojowych tak, jak należy. 

Trzecia sprawa, jaką podjął w wystąpieniu związana była z przebudową drogi powiatowej  

w miejscu przecięcia z planowaną obwodnicą. Wnioskowałby na tym odcinku 

zaprojektowane w miejscu ścieżki rowerowe również zostały odpowiednio utwardzone. 

Finalizacja obwodnicy może kilka lat, a ścieżka w wersji gruntowej może stwarzać więcej 

niebezpieczeństwa niż w tej chwili. Co zaś do sprawy przepustu, o którym mowa  

w interpelacji p. Wnuk, to według jego wiedzy przepust wyremontowany po nawałnicy jest  

w dobrym stanie, a ujawniono tuż obok stary przepust, który nie widnieje w ewidencji ZDP, 

jest to prawdopodobnie konstrukcja przedwojenna i teraz coś złego zaczyna się z nim dziać. 

Zarząd Drogowy na pewno sprawą się zajmie. 

 

Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego mówił, że Spółka Wodna w Więcborku otrzymała  

w ubiegłym roku z Powiatowego Urzędu Pracy kwotę 50.000,00 zł. Dlatego też proszę nie 

mówić, że Spółka nic od Powiatu nie dostała, a urząd pracy nie podlega pod Powiat. Powiat 

Sępoleński wydaje 3.000.000,00 zł na utrzymanie Urzędu Pracy. Na ostatniej Radzie 

Zatrudnienia, na której obecny był również Burmistrz Więcborka, rozmawiano o tym, żeby 

spółkom dać „ludzi za darmo”, żeby nie musieli wykazywać się później zatrudnieniem przez 

kolejne dwa-trzy miesiące. Nie należy mówić, że Powiat spółkom nie pomaga, bo pomaga. 

Nie należy też mówić o tym, że przedstawione dane są nieprawdziwe, czy nieuczciwie 

przedstawione. Dane w zestawieniu przygotowane zostały w oparciu o materiały z Zarządu 

Drogowego i księgowości Powiatu. Jeżeli chodzi o nieszczęsne słupki przy Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym, to w przyszłym tygodniu zaplanowane jest spotkanie z Dyrektor i Radą 

Rodziców tejże Szkoły oraz Dyrektorem i ma nadzieję, że problem uda się szybko załatwić. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka ad vocem do wypowiedzi w kwestii danych zestawienia 

zaznaczył, że nie powiedział, że są to dane nieuczciwe. Użył określenia, że są one 

przedstawione nieuczciwie. Wicestarosta doskonale wie, że można stosować różne 

metodologie do przedstawiania danych. Dane przedstawione zostały w ten sposób, że można 

by przyjąć, iż gmina Więcbork ogromne profity czerpie z Powiatu. Szpital jest Szpitalem 

Powiatowym dla wszystkich mieszkańców powiatu sępoleńskiego. Jeżeli Starostowie uważają 

inaczej, że Szpital należy przypisywać tylko mieszkańcom gminy Więcbork, to proszę 

zawnioskować – Szpital Powiatowy dla mieszkańców gminy Więcbork i sprawa będzie 

rozwiązana. Dlatego dla niego przedstawienie w ten sposób danych jest nieuczciwe. Chodziło 

jedynie o pewne zaangażowanie w inwestycje, które są powszechnie wykonywane we 

wszystkich czterech gminach. Nie chodziło o wybieranie poszczególnych kubatur i wrzucanie 

w statystykę. Mieszkaniec gminy Więcbork czytając takie sprawozdanie, stwierdzi, że takie 

duże jest wydatkowanie środków z powiatu na gminę, a on kompletnie tego nie odczuwa. 

Włodarze słyszą od mieszkańców, że ta i ta droga nie jest zrobiona, bo to dla nich jest istotne. 

Samorząd Więcborka przez wiele lat pokazywał i pokazuje nadal, że współpracuje i chce 

współpracować przy realizacji inwestycji. Jako jedyny samorząd Gmina Więcbork od 

początku daje 50% wkładu własnego do wspólnie realizowanych inwestycji. Prosił, zatem  

o przedstawianie rzeczywistych wartości, a nie przypisywanie każdemu mieszkańcowi gminy 

Więcbork wydatków na Szpital w wysokości 3.000,00 zł, bo to jest nieporozumienie.  

 

Burmistrz Więcborka wnioskował o schłodzenie poziomu emocji w dyskusji. Cyfry zawsze 

różnie można interpretować. Podkreślił, że nie neguje tych zestawień, ale to, nad czym skupia 

się samorząd Gminy Więcbork, to inwestycje drogowe, które najbardziej leżą im na sercu. 
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Do tej pory Gmina Więcbork w zakresie inwestycji drogowych z Powiatem współpracowała, 

współpracuje i współpracować będzie. Przed nami duże przedsięwzięcie związane z budową 

obwodnicy Więcborka i Starosta wie, że Zarząd Województwa Kujawsko-Pomorskiego widzi 

partycypację Powiatu w inwestycjach dotyczących obwodnic zarówno po stronie 

odpowiedniej gminy, jak również starostwa powiatowego, a w tym konkretnym przypadku 

Gminy Więcbork i Powiatu Sępoleńskiego. Burmistrz wyraził nadzieje, że w tej kwestii obu 

samorządom uda sie dojść do kompromisu i zrealizować tą inwestycję. Starostwo Powiatowe 

w Sępólnie podejmowało już pewne decyzje dotyczące partycypacji w tego typu 

przedsięwzięcia, kiedy Zarząd Powiatu i Rada Powiatu zdecydowali o współfinansowaniu 

dokumentacji dotyczącym odcinka obwodnicy w Sępólnie Krajeńskim. Kolejnym krokiem 

będzie podjęcie tych decyzji w stosunku do Gminy Więcbork. Burmistrz wyraził przekonanie, 

że w Więcborku ta partycypacja będzie i jest to bardzo optymistyczny akcent. 

 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego odpowiadając na sprawę współfinansowania inwestycji 

budowy obwodnicy wskazał, że Powiat był przygotowany na współfinansowanie 

dokumentacji budowy obwodnicy Więcbork. Na spotkaniu z W-ce Marszałkiem 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego Zbigniewem Sosnowskim i Dyrektorem 

Departamentu Infrastruktury Drogowej w Urzędzie Marszałkowskim p. Mirosławem 

Graczykiem, jasno było wyartykułowane, że wszystkie samorządy na terenie danej gminy 

/patrz powiat i gmina/, jeżeli dana obwodnica będzie wykonywana, to samorządy muszą 

partycypować w kosztach. Wówczas mówiono o obwodnicy w Więcborku, ale też małej 

obwodnicy w okolicach Grochowca w kierunku skrzyżowania na Szynwałd w połączeniu  

z obwodnicą wzdłuż drogi krajowej. Niemniej Marszałek „postawił się honorowo”  

i powiedział, że tak, jak już wcześniej deklarował, od żadnego samorządu nie będzie chciał 

pieniędzy na wykonanie dokumentacji. Jeżeli chodzi o dalsze inwestycje nie ma jeszcze 

konkretów, ponieważ. 

 

Przewodnicząca RM kończąc dyskusję zauważyła, że punkt dotyczący pytań do Starosty 

okazał się bardzo obszerny stąd wniosek, że obecność ww. na sesjach Rady Miejskiej  

w Więcborku jest bardzo potrzebna. Zaprosiła, zatem Starostę Powiatu Sępoleńskiego  

i Wicestarostę Powiatu Sępoleńskiego do udziału na każdej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku.  

 

Przewodnicząca RM ogłosiła piętnastominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Jacek Kabattek w imieniu mieszkańców sołectwa Zakrzewska Osada 

wnioskował o budowę placu zabaw dla dzieci przy świetlicy wiejskiej Sołectwa.] 

2. Radna Dorota Wnuk interpelowała o wystosowanie do Zarządu Dróg Powiatowych 

pisma w sprawie dokończenie wycinki zakrzewień przy drodze powiatowej Więcbork-

Jastrzębiec oraz o regularne wykaszanie poboczy na szerokości całego pasa drogowego 

/przynajmniej raz w roku/. 

3. Radna Beata Lida wnioskowała o rozpatrzenie możliwości pomniejszenia miesięcznych 

kosztów za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych przez mieszkańców gminy 

Więcbork dla gospodarstw, w których funkcjonują odnawialne źródła energii i nie 

produkują popiołu pochodzącego ze spalania paliw w stałych piecach i kotłach służących 

do ogrzewania budynków. 
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 Radna złożyła również zapytanie, dotyczące pojawiających się informacji  

o regularnych kradzieżach mienia w gospodarstwach rolnych oraz na innych 

prywatnych posesjach. Pytała, czy Burmistrz posiada wiedzę odnośnie wszczęcia 

działań policji w kierunku schwytania sprawców kradzieży i zwrotu zagarniętego 

mienia.  

4. Radny Marian Chęś prosił o udzielenie informacji przez Starostę Sępoleńskiego  

w sprawie zasad działania Komitetu Sterującego, jeżeli jego członkami są Starosta, jako 

Przewodniczący i dwóch członków. W jaki sposób będzie to odzwierciedlało potrzeby 

gmin na terenie powiatu, kiedy nie każdy samorząd, będzie miał tam swojego 

przedstawiciela. 

 

Ad.9 Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2021r. przedstawił Dyrektor Jednostki p. Tomasz Siekierka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu i dostępna jest do wglądu 

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

Powyższa informacja uzupełniona została prezentacją multimedialną. 

Dyrektor MGOPS uzupełnił powyższe podając, że w dniu sesji, w godzinach porannych, 

odbyły się pierwsze zajęcia Projektu „Czas na zmiany”. Projekt ten jest ważny dla gminy 

ponieważ jest powiązany z rewitalizacją. Zajęcia odbywają się w budynkach 

wyremontowanych w ramach Programu Rewitalizacji tj. w Centrum Aktywności Lokalnej 

oraz w Wiejskim Domu Kultury w Sypniewie. Najważniejsze z potrzeb dotyczące sfery 

Pomocy Społecznej, to utworzenie mieszkań chronionych oraz nowa siedziba Świetlicy 

Środowiskowej, która jest zbyt mała względem potrzeb. W tegorocznym budżecie MGOPS są 

zapewnione środki celem opracowania dokumentacji projektowej budowy Centrum Wsparcia 

Rodziny. W obiekcie tym umieszczone byłyby dwie ww. instytucje. Kończąc Dyrektor 

podziękował Radzie Miejskiej, władzom gminnym: Burmistrzom i Pani Skarbnik oraz 

wszystkim tym, którzy są wyczuleni na krzywdę ludzką i problemy mieszkańców: sołtysom  

i mieszkańcom gminy za współpracę w roku 2021. Bez tej współpracy nie udałoby się 

zrealizować tych wszystkich działań, które były zaplanowane przez Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku. Ponadto Dyrektor skierował podziękowania do 

swoich współpracowników. Był to rok wytężonej pracy w bardzo utrudnionych warunkach. 

Zadań OPS przybywa, ale dzięki zaangażowaniu kadry udaje się im sprostać.  

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Stanisław Wegner nawiązał do informacji o spadku ilości rodzin objętych wsparciem 

MGOPS /50 rodzin mniej/. Pytał, jakie ma to przełożenie na liczbę osób zatrudnionych  

w jednostce. 

Dyrektor MGOPS zauważył, że w tym kontekście należałoby połączyć dwie  

z przekazanych przez niego informacji, a mianowicie z jednej strony spadek rodzin 

korzystających z wsparcia, z drugiej strony wzrost liczby osób objętych tylko tak na prawdę 

pracą socjalną. Dużo łatwiej jest przyznać decyzją 200,00 zł zasiłku, niż pracować z rodziną  

w środowisku. Zatem nie ma absolutnie takiej możliwości, aby zmniejszyć zatrudnienie  

w tym obszarze, ponieważ wchodzi się w zupełnie inny charakter pracy. Spadek, o którym 

mówił radny, ma przełożenie na korzystających ze świadczeń finansowych. Natomiast 

odnotowuje się duży wzrost ilości osób korzystających w ogóle z pomocy społecznej,  

a przede wszystkim z pracy socjalnej i wsparcia psychologicznego. Jeden etat w roku 

bieżącym będzie likwidowany z dniem 1 lipca z uwagi na przejęcie przez Zakład 

Ubezpieczeń Społecznych świadczeń wychowawczych. W aspekcie zatrudnienia widzi inne 
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zagrożenie tzn. bardzo mało osób kształci się w zawodzie pracownika zawodowego,  

a z punktu widzenia ilości osób, które w niedługim czasie wybierają się na emeryturę, może 

pojawić się problem z zatrudnieniem osób na ich miejsce. 

Radna Natasza Ksobiak na ręce Dyrektora złożyła podziękowania dla całej załogi Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku za ich pracę. Pracuje w takiej samej 

instytucji w sąsiedniej gminie i wie, jak trudna to praca. W jednym obszarze pomocowym 

osób ubywa w drugim przybywa, a mowa tu o rosnącej liczbie osób starszych wymagających 

wsparcia i osobach niepełnosprawnych. Patrząc na prezentację przygotowaną przez Ośrodek  

i niejako podsumowanie rocznej działalności MGOPS, życzy wszystkim pracownikom  

zdrowia i wytrwałości, bo o wypalenie zawodowe w tej sferze bardzo łatwo. Jeżeli nie ma 

wsparcia i właściwych relacji z władzami dużo ciężej się pracuje. Nie tak dawno 

największym wyzwaniem była pandemia COVID-19, teraz pojawił się problem uchodźców. 

Potrzeba wiele sił i wytrwałości w tym zawodzie, żeby sprostać stawianym coraz to nowym 

wyzwaniom. 

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy w związku z rosnąca liczbą uchodźców z terenu 

Ukrainy, będą oni objęci również pomocą społeczną. 

 

Dyrektor MGOPS odpowiedział, że nie wszyscy. Wpłynęły wnioski na 92 osoby, na pomoc 

jednorazową w kwocie 300,00 zł na jedną osobę, która przekroczyła granicę po 24 lutego br. 

Pojawiają się też pytania o możliwość składania wniosków o świadczenia rodzinne, więc  

i takich wniosków w najbliższym czasie można się spodziewać.   

 

Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że wszystkie osoby, które znalazły się w prezentacji 

były uśmiechnięte, co również ją skłoniło do uśmiechu i refleksji, że takie reakcje na 

twarzach podopiecznych są najlepszą recenzją działalności Ośrodka i świadczą o tym, że ich 

działania dają ludziom szczęście. Oprócz tego, że MGOPS prowadzi działania w budynku, 

robi wiele innych rzeczy poza nim, bo sami radni i burmistrzowie niejednokrotnie w takich 

wydarzeniach uczestniczyli. Za takie zaangażowanie i wychodzenie naprzeciw potrzebom 

ludzkim, należy się Dyrektorowi i pracownikom MGOPS podziękowanie. 

 

Radny Jan Antczak w imieniu sołtysów z terenu gminy Więcbork złożył Dyrektorowi 

MGOPS podziękowania za współpracę. 

 

Burmistrz Więcborka przychylił się do wszystkich złożonych pod adresem Dyrektora  

i pracowników MGOPS podziękowań i życzeń. Działalność Jednostki – MGOPS, 

wielokrotnie była podkreślana. Nie da się porównywać tego, jak kiedyś funkcjonował OPS  

i jak funkcjonuje teraz – to dwa różne światy. Nie tyle środki pieniężne, co praca  

z człowiekiem – z drugą osobą, jest w tej pracy najważniejsza. Jest to praca niemierzalna, ale 

przynosi bardzo dobre efekty i za to dziękuje w imieniu wszystkich mieszkańców gminy 

Więcbork. Jest dumny z tego, że Gmina ma taki dobry Zespół, dzięki któremu mieszkańcy 

czują się otoczeni dobrą opieką.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.10 Informację na temat realizacji zadań w roku 2021 i prezentacja planowanych 

przedsięwzięć na rok 2022 przedłożyła Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku p. Joanna Soja -Tońska 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu i dostępna jest do wglądu 

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 
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Powyższa informacja uzupełniona została prezentacją multimedialną 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jacek Kabattek zapytał, czy Dyrektor planuje jakieś działanie w świetlicach 

wiejskich sołectw w okresie wakacyjnym. 

 

Dyrektor MGOK odpowiedziała, że Placówka ma Projekt, który będzie chciała w okresie 

letnim zrealizować w świetlicach wiejskich. W ramach projektu będą prowadzone warsztaty 

wyplatania wianków i wieńców dożynkowych tj. zajęcia związane z obrzędowością, a także 

zajęcia półkolonijne dla dzieci.  

 

Przewodnicząca RM pytała, czy w związku ze zwiększoną dotacją w kwocie bodajże 

124.000,00 zł z przeznaczeniem na działalność świetlic wiejskich, coś się już zadziało  

w kierunku aktywizacji tych obiektów.  

 

Dyrektor MGOK powiedziała, że na poprzedniej Komisji Przewodnicząca RM pytała o to,  

a ona podała, że będą to trzy etaty. Wyraziła się wówczas bardzo nieprecyzyjnie, bo te 

120.000,00 zł wzrostu dotacji, to wzrost wynagrodzenia i pochodnych pracowników  

w kwocie 42.000,00 zł, 26.000,00 zł: wzrost wydatków na zakup energii i 51.850,00 zł: 

animatorzy kulturalni w świetlicach wiejskich. Zatem będzie to jeden etat, bądź 4 osoby na ¼ 

etatu. W budżecie brakuje środków na realizację Projektu, a powodem jest to, ze czasie 

pandemii nie można było realizować Projektu „Wesoła Wieś Krajeńska”, bo nie osiągnięto by 

wskaźników, a to z kolei wynikało z ograniczeń ilości osób mogących wziąć udział  

w warsztatach. Ośrodek Kultury wystosował pismo do Urzędu Marszałkowskiego  

o półroczne przesunięcie terminu i tą zgodę uzyskał. Jest to o tyle ważne, że według 

podpisanej umowy, termin na wykonanie to 26 maja br., a w Projekcie były inicjatywy 

dotyczące nocy sobótkowej, dożynek, czyli imprez planowanych w czerwcu i później.  

W związku z tym, że Projekt będzie realizowany do listopada br. nie uda się uzyskać 

refundacji kosztów w tym roku. Chciałaby zaproponować, aby środki przeznaczone na etat  

i świetlice wykorzystać w ww. Projekcie, z czego skorzystają świetlice wiejskie, a środki  

z refundacji wprowadzić do budżetu przyszłorocznego i zatrudnienia animatorów na stałych 

warunkach. Oczywiście ta propozycja będzie przedyskutowana z Burmistrzem Więcborka 

oraz poddana ocenie radnych. 

 

  

Przewodnicząca RM zapytała, co z powołaniem Rady Programowej przy MGOK  

w Więcborku i przygotowaniem Regulaminu jej działania. Na ostatnim posiedzeniu 

połączonych Komisji Burmistrz mówił, że będzie to sfinalizowane do połowy marca br.,  

a póki, co ani ona ani Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury /…/, nie otrzymały żadnej 

informacji w tej sprawie.  

 

Regulamin został wprowadzony w dniu dzisiejszym, natomiast Rada będzie funkcjonowała 

od 1 kwietnia br. i w tym też dniu przedstawi propozycje składu Rady. W Regulaminie ujęto 

zapis, że w jej skład wchodzi do dziesięciu osób w tym dwóch przedstawicieli Rady Miejskiej 

w Więcborku. Członkowie Rady będą powoływani na wniosek dyrektora przez Burmistrza 

Więcborka. Chcemy, aby w skład Rady weszli przedstawiciele młodzieży, grup 

artystycznych, artystów i ludzi związanych z kulturą oraz przedstawiciele Rady Miejskiej, 

Pan Burmistrz, jako przedstawiciel organizatora i Dyrektor MGOK – mówiła Dyrektor 

MGOK. 
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Przewodnicząca RM chciała wiedzieć, co z planowanym wyjściem MGOK do szkół, 

prezentacją Więcborskiej Orkiestry Dętej w placówkach oświaty? 

 

Dwa razy była próba podejścia do wizyty w szkole. W jednym dniu odbywał się Konkurs 

„Kangur” i dyrektor szkoły prosiła o przełożenie wizyty na kolejny czwartek, a w kolejny 

czwartek odbywał się „Dzień Solidarności z Ukrainą”. Być może uda się te zajęcia 

przeprowadzić w kolejny czwartek – odpowiedziała Dyrektor MGOK. 

 

Przewodnicząca RM pytała również o rozwiązania dotyczące estetyki placu przy budynku 

MGOK. 

 

Dyrektor MGOK stwierdziła, że aby zabezpieczyć ten plac potrzebne są środki finansowe. 

Wcześniej przedstawiała koncepcję zieleni, ale projekt ten nie uzyskał akceptacji. Można 

oczywiście zmienić zamysł i zrezygnować z pasieki na rzecz zieleni zagospodarowanej, ale to 

cały czas wiąże się z finansami, których w budżecie Jednostki nie ma. Wnioskowała o środki 

z Funduszu Patriotycznego, którzy przewiduje środki na doposażenie instytucji kultury, ale 

nie udało się ich uzyskać. Niemniej będzie szukała kolejnych możliwych źródeł finansowania, 

bądź zwróci się o takie fundusze do Gminy. 

 

Przewodnicząca RM wskazała, że oglądając prezentację multimedialną MGOK, zwróciła 

uwagę, że większość ujęć pochodzi z wydarzeń w Wiejskim Domu Kultury w Sypniewie. Jest 

to potwierdzenie słów Przewodniczącej Komisji Oświaty /…/, która powiedziała na jednym 

ze spotkań, że pracująca tam Instruktor prężnie działa. Słowa uznania dla tej pani Instruktor, 

bo robi na prawdę dobrą robotę, co niejednokrotnie podkreślała również Sołtys sołectwa 

Sypniewo i radna p. Brygida Migawa.  

 

Dzieje się dużo od momentu, kiedy p. Monika została zatrudniona. W starym budynku też 

działo się dużo. Prawda jest, że tych zdjęć jest dużo, ale to nie jest tak, że w Więcborku się 

nie dzieje. W Więcborku nie robimy zdjęć z każdych zajęć, natomiast Pani Monika robi 

zdjęcia z każdych zajęć tematycznych i systematycznie wrzuca je na profil facebookowy.  

Możemy to robić, ale natłok tych informacji sprawia, ze nasz profil facebookowy „siada”  

i jest coraz mniej polubień, a chodzi nam o to, żeby był on widoczny i zaskakujący. 

Powielanie zdjęć z każdych cotygodniowych zajęć, tworzy coś takiego, że te media nie są tak 

aktywne i wychwycone przez mieszkańców. Natomiast, jeżeli chodzi o odzwierciedlenie 

osób, które są na zajęciach w Sypniewie i w Więcborku: Sypniewo – 10 emerytów i 34 dzieci; 

Więcbork – 160 osób. Różnica w ilości wykonywanych zdjęć, ale nakład pracy 

porównywalny pomiędzy ośrodkami - mówiła Dyrektor MGOK.  

 

Przewodnicząca RM poruszyła jeszcze jedną ważną jej zdaniem kwestię, nad którą trzeba 

popracować. Chodziło o system informacji kierowanej do mieszkańców o wydarzeniach 

planowanych w MGOK. Facebook i strona internetowa Domu Kultury nie wystarcza. 

Odwoływane koncerty, to niejednokrotnie wynik słabego nagłośnienia imprez. Starsi 

mieszkańcy nie mają facebooka, Internetu i nie mają skąd się dowiedzieć o programie 

MGOK. Konieczna jest zmiana systemu informacji. Koncert, który odbył się dla Ukrainy 

zgromadził bardzo małą ilość osób, ponieważ wiele osób w ogóle o tym nie wiedziało. Wiele 

osób czyta „Wiadomości Krajeńskie”, a tam tej informacji nie było. Wiele osób dowiadywało 

się „poczta pantoflowa” i żałowało, że nie uczestniczyło w tym wydarzeniu, a impreza była 

naprawdę udana. Oprócz informacji w mediach społecznościowych, warto pomyśleć  

o ulotkach, plakatach promujących, głośniku na Domu Kultury itp. formach zapowiedzi. 

Sama na bieżąco śledzi stronę internetową MGOK i bardzo dużo informacji trafia tam  

z opóźnieniem, bardzo dużo z nich nie jest przekazywanych na stronę internetową Gminy 

Więcbork. Wszystko cokolwiek ma wydarzyć się w MGOK powinno być bezwzględnie 
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zamieszczanych również na stronie internetowej Gminy Więcbork. Ponadto warto 

wykorzystać e-dziennik szkolny do przekazywania informacji, a także przekazywać plakaty  

o wydarzeniach do sołectw. Można też poprosić Księdza o przekazanie pewnej grupy 

informacji o szczególnym charakterze w ogłoszeniach. 

 

Radna Brygida Migawa zauważyła, że w Sypniewie jest dziewięć tablic ogłoszeń i na 

wszystkich można umieszczać informacje. Takie rozwiązanie się sprawdza, o czym 

przekonała się w przypadku Plakatów promujących szczepienia z harmonogramem szczepień, 

które otrzymała od pracownika Gminy. Efekt tej informacji widoczny był w ilości osób  

z terenu sołectwa, które skorzystały ze szczepień. 

 

Dyrektor MGOK podziękowała za sugestie, zapewniając, że Ośrodek Kultury popracuje nad 

tą stroną działalności, aby te kwestie usprawnić.   

  
Burmistrz Więcborka powiedział, że uważnie obejrzał prezentację oraz wysłuchał głosów 

radnych. Z dużą częścią tych głosów się zgadza, na część ma odmienne zdanie. Niezależnie 

od tego wszyscy powinni mieć świadomość, że po dwóch latach obostrzeń i izolacji ponownie 

trzeba wypracować nawyk uczestnictwa w wydarzeniach. W roku 2020 brakowało tych 

wydarzeń z różnych względów, rok 2021 był pod tym względem już lepszy i należy mieć 

nadzieję, że rok 2022 bez obostrzeń pandemicznych będzie zdecydowanie lepszy. Zwracając 

się do Dyrektor powrócił do czasów, kiedy obejmowała ona Kierownictwo nad Jednostka 

Kultury i tez pracowała nad tym, aby przyzwyczaić mieszkańców do tego, że „w Więcborku 

się dzieje” i są to rzeczy wartościowe, w których warto uczestniczyć. Rzeczywiście te zabiegi 

przyniosły efekty i był moment, kiedy mieszkańcy odpowiadali na zaproszenia i uczestniczyli 

w wielu propozycjach artystycznych MGOK. Później pojawił się kryzys związany z różnymi 

aspektami, ale teraz jest ten czas na odbudowanie relacji artystycznych z mieszkańcami  

i zachęcenie ich do odbioru kultury. Burmistrz wskazał, że dużo pracy Dyrektor  

i pracownikom MGOK, ale za dotychczasowa pracę bardzo im dziękuje.  

 

Dyrektor MGOK podziękowała swoim pracownikom za współpracę. Mówiła, że te dwa lata 

pandemii były dla nich pracowników instytucji kultury bardzo trudne. Chodzi tu o aspekt 

społeczny, kultura pracuje z ludźmi i dla ludzi. W momencie, kiedy zabroniono im dla nich  

i z nimi pracować każdy odebrał to bardzo emocjonalnie. Zgodziła się z Burmistrzem  

w kwestii tego, że należy odbudować relacje, które w tym czasie zostały utracone. Ośrodek 

Kultury w Więcborku jest pełen zapału, aby przyciągnąć uwagę mieszkańców w stronę 

kultury i wierzy, że tak właśnie się stanie. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję.  

 

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy obywatelom Ukrainy  

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa przedstawiła Dyrektor Biura 

Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

Propozycja tego aktu znajduje swoją podstawę w Ustawie z dnia 12 marca 2022r. o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Zgodnie 

z art. 12 ust. 5 – ustala w uchwale organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego. 

Formę i tryb pomocy określa Burmistrz Więcborka. Projekt uchwały zawiera postanowienie  

o nadaniu mocy wstecznej – od dnia 24 lutego 2022r. – ze względu na treść art. 98 ust. 1 ww. 

ustawy zgodnie, z którym „Pomoc, o której mowa w art. 12, może być zapewniona 

obywatelom Ukrainy w okresie od dnia 24 lutego 2022r. 

Pomoc zgodnie z zapisami uchwały kierowana będzie w następującym zakresie: 
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1) całodziennego wyżywienia zbiorowego, w tym zapewnienie wyżywienia w placówkach 

oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym, 

2) świadczenie pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów, 

3) korzystania z placówek wychowania przedszkolnego i szkół, 

4) zakwaterowania, 

5) zapewnienia transportu do zakwaterowania, 

6) zapewnienia środków czystości i higieny osobistej. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca RM pożegnała opuszczającą salę obrad Poseł RP 

p. Iwonę Kozłowską, dziękując Jej za przyjęcie zaproszenia i obecność w obradach sesji 

Rady miejskiej w Więcborku 

 

Ad.12 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia na rzecz 

rozwoju „Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej Powiatu Sępoleńskiego przedstawił 

Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Nieruchomościami UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

 

Inicjatorem niniejszej uchwały był Zarząd Powiatu Sępoleńskiego. Takie samo Porozumienie 

zawarte zostało w roku 2014 i obowiązywało do roku 2020. Porozumienie jest niezbędne, by 

Powiat Sępoleński mógł pozyskiwać środki zewnętrzne i inwestować w poszczególne gminy, 

w tym na terenie gminy Więcbork. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 
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Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 11 radnych 

Przeciw - 1 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na okres od 

01.04.2022r. – 31.12.2025r. omówił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

 

Program w tym zakresie został przyjęty przez Rade Miejską w Więcborku w listopadzie 

2021r., jednakże z uwagę na zmianę przepisów prawa z dniem 1 stycznia 2022r. należało 

ponownie wywołać uchwałę w przedmiocie sprawy. Ustawa reguluje zagadnienie w ten 

sposób, że uchwala się wspólny Program dotyczący profilaktyki alkoholowej  

i przeciwdziałania narkomanii. Poza tym zmiana dotyczy tego, że programy mogą być 

wieloletnie, ale maksymalnie na 4 lata, stąd propozycja, aby ten Program obowiązywał od 

1.04.2022 – 31.12.2025r. Sam Program jest zbieżny z obecnie obowiązującym, łączy zadania 

przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomani. W projekcie Programu, o którym mowa 

obecnie, nie ma ujętego budżetu, który każdorazowo będzie określała uchwała budżetowa na 

dany rok.  Uchwała określa zadania i przypisuje im realizatorów.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.14 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku omówił również Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 
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Z uwagi na przyjęcie do realizacji nowego zadania, dotyczącego wypłaty dodatku 

osłonowego (§ 6 ust. 3 pkt. 16), konieczne jest wprowadzenie Statutu w brzmieniu 

stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. Druga proponowana zmiana, to dopisanie pkt. 

17 w § 6 ust.3, który reguluje przyjecie ewentualnych dodatkowych zadań do realizacji przez 

Jednostkę MGOPS w przyszłości. Jest to zapis bardzo ogólnym nienarzucającym konkretnych 

przepisów prawa, co spowoduje, że w przypadku przekazania dodatkowych zadań, nie będzie 

konieczności uchwalania nowego Statutu- przynajmniej nie przed realizacją zadania, a raczej 

przyjecie jej później, jako zmiany porządkującej. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji Statutowej. 

 

Opinia Komisji Statutowej Rady miejskiej w Więcborku - pozytywna   

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji połączonych RM. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.15-16 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.20.2022 z dnia 24 marca 2022r. określającego 

plan dotacji (§2030) w rozdz. 80103 na kwotę 311.742,00 zł oraz w rozdz. 80104 na kwotę 

149.094,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego 

w 2022r. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.19.2022 z dnia 24 marca 2022r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 5.820,00 zł z przeznaczeniem 

na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210 i §4700. 



28 
 

3. Na podstawie pisma Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.19.2022 z dnia 

24 marca 2022r. dokonuje się przeniesienia planu dotacji w rozdziale 85214 poprzez 

zmniejszenie w §2030 o kwotę 12.450,00 zł i tym samym zwiększenie w §2039 o kwotę 

12.450,00 zł z przeznaczeniem na zapewnienie wkładu własnego do projektu pn.: „Program 

Aktywności Lokalnej na terenie Gminy Więcbork” realizowanego w ramach RPO 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020. 

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.20.2022 z dnia 25 marca 2022r. 

określającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 85415 na kwotę 105.000,00 zł z przeznaczeniem 

na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów.  

W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte 

zostały w §3260. Łącznie plan na realizację tego zadania ustala się na kwotę 565.836,00 zł.  

5. Zmiany w planie dochodów (§2330) o kwotę 25.000,00 zł i wydatków (§2830) o kwotę 

51.500,00 zł w rozdz. 01008 dokonano na podstawie Uchwały Nr 9/97/22 Zarządu 

Województwa Kujawsko- Pomorskiego z dnia 26.01.2022r. w sprawie naboru wniosków  

o udzielenie pomocy finansowej z budżetu Województwa Kujawsko-Pomorskiego w 2022 

roku dla gmin z przeznaczeniem dla spółek wodnych na bieżące utrzymanie urządzeń 

melioracji wodnej. 

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów (§0830) i wydatków (§4400) w 

rozdziale 71035 o kwotę 117.000,00 zł w celu dokonywania rozliczenia usług cmentarnych 

realizowanych przez ZGK Sp. z o.o. w imieniu i na rzecz Gminy Więcbork. 

7. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów z dnia 25 lutego 2022 r. nr ST3.4751.4.2022.1g zwiększającego plan subwencji 

oświatowej o kwotę 43.465,00 zł z przeznaczeniem na zorganizowanie zajęć 

specjalistycznych z zakresu pomocy psychologiczno - pedagogicznej. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w rozdziale 80101 w §4010. 

8. Wprowadza się do realizacji kolejny etap zadania inwestycyjnego pn.: „Infostrada Kujaw i 

Pomorza 2,0”. Jest to zadanie współfinansowane ze środków z budżetu UE. Po stronie 

dochodów w rozdziale 75095 zabezpiecza się kwotę 47.197,00 zł, natomiast w tym samym 

rozdziale po stronie wydatków (§6057 i §6059) łączną kwotę 55.526,00 zł. Dodatkowo, na 

realizację wydatków bieżących w projekcie tj. na działania promocyjne i zarządzanie 

projektem zabezpiecza się środki w kwocie 737,00 zł (§2339). Powyższe zmiany wynikają ze 

stosownych aneksów do umów dotacyjnych. 

9. Wprowadza się do planu dochodów następujące pozycje: 

 w rozdziale 60016 §0950 kwotę 1.420,00 zł (odszkodowanie wypłacone prze 

ubezpieczyciela za uszkodzony przystanek autobusowy), 

 w rozdziale 70005 §0470 kwotę 2.117,00 zł (wpływ opłaty za trwały zarząd pomieszczeń 

zajmowanych przez ŚDS w Więcborku. 

 w rozdziale 75023 §0830 kwotę 1.600,00 zł (wpływy za usługę udostępnienia 

pomieszczenia na bezpłatny punkt pomocy prawnej w ramach rządowego systemu 

bezpłatnego poradnictwa), 

 w rozdziale 75085 §0970 kwotę 6.100,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot 

ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 w rozdziale 75615 §0500 kwotę 660,00 zł (wpływy z podatku od czynności 

cywilnoprawnych od osób prawnych), 

 w rozdziale 75618 §0690 kwotę 2.000,00 zł (wpływy z opłat różnych zrealizowanych 

przez USC), 

 w rozdziale 75814 §0920 kwotę 20.869,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 w rozdziale 90015 §0950 kwotę 3.000,00 zł (wpływy z odszkodowania wypłaconego prze 

 ubezpieczyciela za uszkodzone mienie), 
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 w rozdziale 90026 §0950 kwotę 200,00 zł (wpływy z kary umownej wpłaconej przez 

ZGK Sp. z o.o. w Więcborku za odbiór odpadów). 

10. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 60016 §4430 

a rozdziałem 75023 §4430 o kwotę 5.000,00 zł celem aktualizacji planu na pokrycie 

wydatków związanych z ubezpieczeniem majątku gminnego w 2022 r. 

11. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 70005 §4300 

a rozdziałem 71035 §4270 o kwotę 7.200,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

remontowych grobowca Rodziny Konkel na działce, której Gmina Więcbork jest Zarządcą. 

12. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 71004 §4300 

a rozdziałem 80101 §6050 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa i rozbudowa sali 

gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku” o kwotę 1.016,00 zł na 

sfinansowanie opłaty przyłączeniowej w zakresie energii elektrycznej do obiektu. 

13. W dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 7 uzasadnienia, dokonano zmian w planach 

finansowych wydatków placówek oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

14. W rozdziale 90015 w planie finansowym wydatków dokonuje się następujących zmian: 

 w §4270 zmniejsza się plan o kwotę 47.000,00 zł w związku z podpisaniem umowy na 

konserwację oświetlania na br. i uzyskaniem niższej kwoty za jaką to zadanie będzie 

realizowane,  

 w §4300 zwiększa się plan o 43.100,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji 

techniczno – ekonomicznej oświetlenia drogowego na terenie Gminy Więcbork 

(koncepcja modernizacji), 

 w §6050 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 

Więcbork” zwiększa się plan o 3.900,00 zł w związku ze wzrostem cen realizacji tego 

zadania. 

15. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75011 pomiędzy §4010 

a §3020 o kwotę 1.000,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę ekwiwalentu za rejestrowanie 

stanu cywilnego obywateli w uroczystym stroju. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Wenda nawiązał do pkt. 9 uzasadnienia projektu uchwały, gdzie w rozdziale 75085 

§0970 wskazano kwotę 6.100,00 zł, jako środki ściągnięte w ramach egzekucji od byłego 

pracownika. W tym kontekście radny pytał o wysokość kwoty  pozostałej do ściągnięcia. 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że kwota ta wynosi w granicach 680.000,00 zł.  

Radny Wenda pytał, co jeśli zobowiązany przestanie spłacać zadłużenie. 

Sprawa został powierzona komornikowi i to jest na razie wszystko, co można na podstawie 

wyroku sądowego zrobić – powiedziała Skarbnik Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 
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Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmiany dotyczą tylko i wyłącznie roku 2022r. i stanowią uaktualnienie kwoty dochodów  

i wydatków tak, aby były one zbieżne z tym, co działo się w I kwartale roku 2022r. w zakresie 

zmian w budżecie. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.17 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2022 roku przedłożył 

Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku  

p. Tomasz Fifielski. 

 

 

Zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o ochronie zwierząt Rada Gminy określa 

w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. 

ustawy. W związku z powyższym przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2022 

roku”, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem 

realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 
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6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt. 

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii 

oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działającym na obszarze gminy 

Więcbork. 

W uchwale znalazła się też informacja, że Gmina Więcbork ma podpisane umowy na opiekę 

weterynaryjną z dwoma podmiotami świadczącymi tego typu usługi.   

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.18-20 Projekty uchwał związane z dietami sołtysów oraz ekwiwalentem wypłacanym 

członkom OSP przedłożył Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski 

 

a) w sprawie ustalenia diet dla sołtysów, 

 

Powyższa uchwał jest pokłosiem zapowiedzi Burmistrza z sesji listopadowej ubiegłego roku, 

gdzie mówił o podjęciu tematu diet sołtysów w I kwartale roku 2022.  Po analizie możliwości 

finansowych Gminy Więcbork został radnym przedłożony projekt uchwały, który przewiduje 

dla Sołtysów w sołectwach: 

 do 500 mieszkańców w wysokości 400,00 zł. miesięcznie , 

 powyżej 500 mieszkańców do 1000 mieszkańców w wysokości 470,00 zł. miesięcznie, 

 powyżej 1000 mieszkańców w wysokości 550,00 zł. miesięcznie. 

Dieta dla sołtysów o której mowa przysługuje za m.in.: 

 organizowanie zebrań mieszkańców sołectwa, 

 udział w spotkaniach organizowanych przez organy Gminy Więcbork w sprawach 

dotyczących mieszkańców sołectwa, 

 wykonywanie obowiązków określonych w statucie sołectwa, 

 doręczanie mieszkańcom decyzji (podatkowych, dot. akcyzy), 

 inne obowiązki określone w aktach powszechnie obowiązującego prawa. 
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Kwoty będą wypłacane kwartalnie do 10-tego, kolejnego miesiąca po zakończeniu kwartału, 

którego dotyczą. W przypadku, gdy sołtys nie będzie mógł wykonywać swoich obowiązków, 

zobowiązany jest do złożenia pisemnego oświadczenia Burmistrzowi Więcborka z podaniem 

okresu, w którym tych obowiązków nie będzie wykonywał. Wówczas też nastąpi 

proporcjonalne wyliczenie wysokości diety. Jeżeli objęcie obowiązków sołtysa w trakcie 

kadencji, obowiązywać będzie również zasada proporcjonalnego naliczenia diety. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

b) w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku 

leśnego oraz opłaty od posiadania psów, określenia inkasentów i terminów wpłaty pobranych 

przez inkasentów podatków oraz wynagrodzenia dla inkasentów, 

 

Zasadniczą zmianą w tej uchwale w stosunku do obecnie obowiązującej jest rezygnacja  

z obliczeń według skomplikowane wzoru. Ustala się wynagrodzenie kwartalne za inkaso  

w wysokości 3 % zainkasowanej kwoty podatków i opłat, płatne inkasentowi w terminie 30 

dni po upływie danego kwartału gotówką w kasie Urzędu Miejskiego w Więcborku lub na 

wskazany przez inkasenta rachunek bankowy. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

c) w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 

Pożarnych z terenu Gminy Więcbork. 

 

Uchwała jest pokłosiem ustawy przyjętej przez Parlament w grudniu 2021r. Dała ona radom 

gmin 6 miesięcy na ponowne ustalenie wysokości ekwiwalentu. Zasadnicza zmiana  

w przypadku ekwiwalentu skupia się w określeniu naliczania wartości za każdą rozpoczętą 

godzinę udziału w akcji. Burmistrz Więcborka proponuje utrzymanie dotychczasowej stawki 

15,00 zł oraz stawkę 5,00 zł z każdą godzinę udziału w szkoleniu lub ćwiczeniu. Uchwała 

będzie obowiązywała z mocą od 1 stycznia 2022r. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.21 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi przedstawiła Przewodnicząca 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji p. Natasza Ksobiak. 

 

Przewodnicząca Komisji przekazała, że po przeanalizowaniu zasadności skargi, Komisja 

uznała ją za bezzasadną, wskazując podstawy tej opinii w uzasadnieniu do przygotowanego 

projektu uchwały w sprawie: 

 

Skarżący zarzuca MGOPS w Więcborku bezczynność związaną z trudną sytuacją 

życiową mieszkańca gminy p. M. P. 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że: 

Podstawa prawna wyłączenia jawności: art. 32 ust. 1 lit. a Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 
(UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 

danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 

(ogólne rozporządzenie o ochronie danych). 
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Osoba dokonująca wyłączenia: Ewa Kiestrzyn Kobus – Inspektor Ochrony Danych  

. 
Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku uwzględniając zapisy 

ustawy o pomocy społecznej, uznał za zasadne udzielenie wsparcia p. M.P.  

w opisanej powyżej formie. 

Mając na uwadze powyższe oraz analizując zapisy art. 101a ustawy z dnia 8 marca 

1990r. o samorządzie gminnym skargę na bezczynność organu można wnieść, gdy 

organ gminy nie wykonuje czynności nakazanych prawem. W omawianym przypadku 

zarówno przepisy prawa jak i działania podejmowane przez MGOPS w Więcborku nie 

uzasadniają stwierdzenia bezczynności.  
  

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.22 Wolne wnioski i informacje. 

 

W tym punkcie porządku obrad Przewodnicząca RM złożyła wszystkim obecnym na 

sesji oraz Mieszkańcom gminy Więcbork Życzenia Wielkanocne. 

 

 

Na tym obrady zakończono 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady czterdziestej czwartej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

W Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 

 


